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Αθήνα, σήµερα στις 3 Σεπτεµβρίου 2012, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.01’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

A. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυτέ-
κνων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της, στην χορήγηση του
επιδόµατος πολύτεκνης µητέρας, µε εισοδηµατικά κριτήρια.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Νοµού
Ηλείας, Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδος αιτείται την άµεση προ-
ώθηση των αιτηµάτων, για την πυρόπληκτη Ηλεία.

3) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την άµεση κατα-
βολή της δεύτερης δόσης κρατικής αρωγής σε οικογένεια
σεισµοπαθών, στην Βάλµη Πηνείας.

4) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΨΥΧΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ελληνική Κοινότητα Μονάχου αιτείται
την παρέµβσαη των αρµοδίων για την διασφάλιση της λειτουρ-
γίας της, µετά την απόφαση διακοπής χρηµατοδότησής της.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Επιµελητηρίων
Νοµού Κρήτης αιτούνται την παρέµβαση της πολιτείας για την
αποκλιµάκωση της τιµής της βενζίνης και την αποφυγή όξυνσης
της ήδη υφισταµένης κρίσης.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου, Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τις απαραίτητες ενέργειες για την αποκατάσταση
των δικτύων άρδευσης του ΤΟΕΒ (Τοπικού Οργανισµού Εγγείων
Βελτιώσεων) Βιάννου, από την πυρκαγιά της 30-07-2012.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία Σύλλογοι και Σωµατεία Εργαζοµέ-
νων στο πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι» καταθέτουν υπόµνηµα
για την εξασφάλιση σταθερής και µόνιµης χρηµατοδότησης του
προγράµµατος.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της για την χορήγηση
του επιδόµατος πολύτεκνης µητέρας, µε εισοδηµατικά κριτήρια.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Οµάδα Ελαιοπαραγωγών ‘Ανω
Βιάννου, Νοµού Ηρακλείου αιτείται για την αποζηµίωση από τον
Οργανισµό Ελληνικών Γεωργικών Ασφαλίσεων, ΕΛΓΑ, της ηρτη-
µένης εσοδείας των ζηµιωθέντων. 

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή Ένωση Δήµων
Κρήτης αιτείται τον φορολογικό εξορθολογισµό ώστε να ωφελη-
θεί η τοπική αυτοδιοίκηση και ο πολίτης.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Κυκλάδων κατα-
θέτει προτάσεις για την πρώτη δέσµη µέτρων των φωτοβολ-
ταϊκών εγκαταστάσεων.

12) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµος Σαρωνικού Νοµού Αττικής καταγ-
γέλλει αναξιόπιστο, το αποτέλεσµα της απογραφής του νόµιµου
πληθυσµού (2011). 

13) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµος Μαρκόπουλου Μεσογαίας, Περιφέ-
ρειας Αττικής αιτείται την επέκταση της γραµµής του µετρό
καθώς και προαστιακού, προς το Μαρκόπουλο Μεσογείων.

14) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµος Μαραθώνος, Δηµοτικής Κοινότητος
Νέας Μάκρης εκφράζει τη δυσαρέσκειά του, για την αδικαιολό-
γητη καθυστέρηση προσδιορισµού αντικειµενικών αξιών της 4ης
πολεοδοµικής ενότητάς του.

15) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το ΝΠΔΔ Κοινωνικής Προστασίας Αλληλεγ-
γύης Προσχολικής Αγωγής και Μουσικής Παιδείας «ΤΕΤΡΑ-
ΠΟΛΙΣ», του Δήµου Μαραθώνος εκφράζει την δυσαρέσκειά του,
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για την δραµατική µείωση των εγκεκριµµένων θέσεων φροντίδας
και φιλοξενίας βρεφών και νηπίων του δήµου, ετών 2012-2013.

16) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι µονογονεϊκές οικογένειες αι-
τούνται την οικονοµική και προνοιακή στήριξή τους.

17) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται τnν διευκόλυνση της ένταξης των
αυθαίρετων επαγγελµατικών εγκαταστάσεων, στον νόµο για την
ρύθµιση των αυθαιρέτων.

18) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση παρέµβαση, για την
πληρωµή των συµµετεχόντων επιχειρήσεων, στο πρόγραµµα φι-
λοξενίας και νοσηλείας Λίβυων τραυµατιών.

19) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση µέριµνα, για τριάντα
οκτώ χιλιάδες (38.000) νήπια τα οποία δεν απορροφήθηκαν από
τους παιδικούς σταθµούς οι οποίοι χρηµατοδοτούνται, από το
ΕΣΠΑ.

20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Μα-
γνησίας και Αλµυρού αιτείται την άµεση εξόφληση των οφειλών
του ΕΟΠΥΥ προς τους φαρµακοποιούς.

21) Οι Βουλευτές, Φλωρίνης κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΕΡΜΑΝΙΔΗΣ, Κα-
στοριάς κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ και Κοζάνης κ. ΕΥ-
ΓΕΝΙΑ ΟΥΖΟΥΝΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Ενώ-
σεις Βενζινοπωλών Δυτικής Μακεδονίας καταγγέλλουν την έλ-
λειψη πολιτικής βούλησης πάταξης της λαθρεµπορίας υγρών
καυσίµων και προτίθενται για την διακοπή διανοµής πετρελαίου
θέρµανσης. 

22) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αλεξάνδρειας, Νοµού
Ηµαθίας αιτείται την επανεξέταση απόφασης της εταιρείας
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ Α.Ε.» της αλλαγής δροµολογίων των αµαξοστοιχιών
735 και 3742, προαστιακής γραµµής Θεσσαλονίκης-’Εδεσσας-
Θεσσαλονίκης.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Επιµελητηρίων της
Κρήτης αιτούνται την παρέµβαση της πολιτείας, προκειµένου να
αποκλιµακωθούν οι τιµές της βενζίνης και να αποφευχθεί η
όξυνση της υφιστάµενης κρίσης.

24) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία καταθέτει προτάσεις ενίσχυσης της πυ-
ρασφάλειας, του Νοµού Ευρυτανίας.

25) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βόλβης, Νοµού
Θεσσαλονίκης εκφράζει την δυσαρέσκειά του, για την αναστολή
εφαρµογής του προγράµµατος του Υπουργείου Εργασία-Κοινω-
νικής Αφάλισης και Πρόνοιας, µε τίτλο «Δηµιουργία θέσεων απα-
σχόλησης σε τοπικό επίπεδο µέσω προγραµµάτων κοινωφελούς
χαρακτήρα».

26) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή Ενότητα Χανίων,
Περιφέρειας Κρήτης αιτείται έκτακτη χρηµατοδότηση για την αν-
τιµετώπιση πληµµυρικών και διαβρωτικών επιπτώσεων, εντός των
καµµένων εκτάσεων περιοχής Βάθης-Παππαδιάνα.

27) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αµπελοκήπων-Μενε-
µένης, Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την έγκριση θέσεων για
βρεφικούς σταθµούς, κέντρα δηµαρχιακής απασχόλησης παι-

διών και κέντρα δηµιουργικής απασχόλησης παιδιών µε αναπη-
ρία. 

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων ΔΕΗ «Η
ΕΝΩΣΗ» αιτείται την ανάκληση της απόφασης του ΕΟΠΥΥ πολ-
λαπλασιασµού του κόστους τηλεφωνίας για ιατρική επίσκεψη. 

29) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Λευκάδος, Νοµού Λευκάδος εκφράζει την δυσαρέσκειά του για
την τύχη των συγχρηµατοδοτούµενων προγραµµάτων του δήµου
και ειδικότερα το «Βοήθεια στο Σπίτι». 

30) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κ.κ. Ι.Κουκίδης, Π.Σεραφείµ και
Β.Νικήτα, καθηγηταί δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης αιτούνται την
εξαίρεση υποτρόφων φορέων ΝΠΔΔ, από τη γενική απαγόρευση
της ανανέωσης εκπαιδευτικών αδειών, εκπαιδευτικού έτους
2012-2013.

31) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Διοικητής του Γενικού Νοσοκοµείου
Καρδίτσας, 5ης Υγειονοµικής Περιφέρειας Θεσσαλίας και Στε-
ρεάς Ελλάδος αιτείται την επαναφορά της αναισθησιολόγου ια-
τρού κ.Βασιλικής Γαλαριώτη στο Γενικό Νοσοκοµείο Καρδίτσας
από όπου απεσπάσθη παρά την άρνηση του διοικητικού συµβου-
λίου.

32) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος τριανταµηνιτών Κα-
θηγητών Μουσικής του κλάδου ΤΕ16 αιτείται τον άµεσο διορισµό
των µελών του, κατ’εφαρµογήν του ν.3687/2008.

33) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Δήµος Ρήγα Φεραίου, Νοµού Μαγνησίας αιτείται την
υποστήριξη του δήµου σχετικά µε τα προβλήµατα της υδροδό-
τησης του Στεφανοβικείου.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση της δια-
δικασίας των µετεγγραφών φοιτητών. 

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Σωµάτων Ασφα-
λείας εκφράζουν την έντονη δυσαρέσκειά τους, στο ενδεχόµενο
νέων περικοπών του εισοδήµατος των ενστόλων.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μανώλης Τσαπάκης, ιδιώτης
αιτείται την επίλυση θέµατος για την άνιση µεταχείριση των δι-
καιούχων του ΟΕΚ.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων ΔΕΗ «Η
ΕΝΩΣΗ» εκφράζει την δυσαρέσκειά της για την αύξηση του κό-
στους τηλεφωνίας ιατρικών επισκέψεων ασφαλισµένων και συν-
ταξιούχων, µε ιατρούς ΕΟΠΥΥ.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η «ΜΙΧ.ΠΟΤΤΗΣ ΜΟΝΟΠΡΟΣΩΠΗ
Ε.Π.Ε.» αιτείται απαντήσεων για θέµατα περιβαλλοντικής αδει-
οδότησης διάθεσης και επεξεργασίας του ελαιοπυρήνα καθώς
και παραγωγής πυρηνόξυλου.

39) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την διαλεύκανση υπόθεσης για
αυτεπάγγελτη έρευνα της Επιτροπής Ανταγωνισµού, ενδεχόµε-
νης παράβασης ν.3959/2011, περί συντονισµένης αύξησης τιµής
πώλησης και συνεννοήσεων κατανοµής πελατείας µεταξύ εται-
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ρειών του κλάδου της κρεοπαραγωγού πτηνοτροφίας.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φυσικών Προσώπων
Οµολογιούχων Ελληνικού Δηµοσίου αιτείται την εξεύρεση λύσης
για τους κατόχους οµολόγων ελληνικού δηµοσίου,που εντάχθη-
καν στο PSI+.

41) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελπινίκη Μπάρκα, καθηγή-

τρια Φυσικής Αγωγής αιτείται την επανεξέταση για την ορθή από-
σπασή της στα Ιωάννινα.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 142/16-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πολύδωρα Βύρωνα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 91020/ΙΗ ΕΞ/07-08-
2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 197/17-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζαµτζή Ιορδάνη (Δάνη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 321/07-08-2012

έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 215/18-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

6611/10/07-08-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αι-
γαίου η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 230/18-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κασιδιάρη Ηλία, Ηλιόπουλου Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 91017/ΙΗ ΕΞ/07-08-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 275/20-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Δαβάκη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 91023/IH EΞ/07-08-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 390/25-07-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 332/07-08-

2012 έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 521/30-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κωνσταντινόπουλου Οδυσσέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 91025/IH

EΞ/07-08-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 138/28-8-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Σκρέκα προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνι-
στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το
χρονοδιάγραµµα, τη χρηµατοδότηση και την πορεία των έργων
κατασκευής του αυτοκινητόδροµου της κεντρικής Ελλάδας Ε-
65. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο αυτοκινητόδροµος Ε-65 µε συνολικό µήκος

εκατόν εβδοµήντα πέντε χιλιόµετρα, ένα έργο ζωτικής σηµασίας
για την ευρύτερη περιοχή της Θεσσαλίας, ενώνει την ΠΑΘΕ στο
ύψος της Λαµίας µε την Εγνατία Οδό, διασχίζοντας τη Φθιώτιδα,
την Καρδίτσα και τα Τρίκαλα και τερµατίζει στη Δυτική Μακεδο-
νία στον άξονα της Εγνατίας Οδού. Το 80% του Ε-65 διασχίζει
την περιοχή της Θεσσαλίας, ενώ το 40% της οδού περνάει από
το Νοµό Τρικάλων.

Σε ό,τι αφορά τις ευεργετικές επιπτώσεις από την ολοκλή-
ρωση αυτού του έργου, αν και αυτονόητες, οφείλουµε να ανα-
φέρουµε τις σηµαντικότερες:

Πρώτον, την κατ’ αρχήν σηµαντική µείωση στο χρόνο προσέγ-
γισης των προαναφερόµενων νοµών από την περιοχή της Αττι-
κής τουλάχιστον κατά 30%.

Επίσης, θα έχουµε ασφαλέστερη και πιο ξεκούραστη κυκλο-
φορία σε µία οδό που περιλαµβάνει είκοσι τρεις ανισόπεδους
κόµβους, σήραγγες έξι χιλιοµέτρων, γέφυρες συνολικού µήκους
εννέα χιλιοµέτρων και, επιπλέον, φέρνει πολύ πιο κοντά το λιµάνι
της Ηγουµενίτσας µε την Κεντρική και Νότια Ελλάδα.

Τα βραχυπρόθεσµα, αλλά και µακροπρόθεσµα οφέλη από την
κατασκευή και ολοκλήρωση του έργου είναι πολύ σηµαντικά ιδι-
αίτερα στη σηµερινή συγκυρία, στην οποία βρίσκεται η χώρα µας
και που το ζητούµενο είναι η ανάπτυξη για την οποία πολλοί ανα-
φέρονται στις µέρες µας.

Γνωρίζοντας, λοιπόν, ότι το απαραίτητο αυτό έργο για την ανά-
πτυξη των περιοχών από τις οποίες περνάει έχει «παγώσει» από
τις αρχές του 2011, θα ήθελα να απαντήσετε στο τι ενέργειες
έχουν γίνει για την άµεση επανέναρξη των εργασιών και πότε
αυτές θα ξεκινήσουν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός  έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως καλά γνωρίζετε, ο αυτοκινητόδροµος
κεντρικής Ελλάδος, ο Ε-65 όπως λέγεται, είναι ένας από τους
πέντε αυτοκινητόδροµους στη χώρα που υλοποιούνται µε συµ-
βάσεις παραχώρησης, οι οποίες έχουν υπογραφεί και κυρωθεί
από το Κοινοβούλιο το 2007.

Έχουµε δηλώσει επανειληµµένα από τότε που είχαµε την ιδι-
αίτερη τιµή να αναλάβουµε µε τον κ. Χατζηδάκη την ηγεσία του
Υπουργείου Ανάπτυξης και Υποδοµών, ότι οι συµβάσεις παρα-
χώρησης αποτελούν απόλυτη προτεραιότητα για το Υπουργείο.

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο έργο, θέλω να σας ενηµερώσω
ότι οι εργασίες στον Ε-65 έχουν σταµατήσει από τον Ιανουάριο
του 2011 -εδώ και ενάµιση χρόνο και πλέον- κυρίως διότι έχει
διακοπεί η χρηµατοδότηση και αυτού του άξονα από τις τράπε-
ζες, οι οποίες αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα ρευστότη-
τας.

Υπενθυµίζω ότι το 2011 είχε σταλεί από πλευράς Ευρωπαϊκής
Ένωσης στη χώρα µας προειδοποιητική επιστολή κατόπιν καταγ-
γελίας που είχε γίνει. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ζήτησε να διερευ-
νηθεί η εφαρµογή της Οδηγίας 92/43, η οποία, όπως γνωρίζετε,
αναφέρεται στη διατήρηση των φυσικών οικοτόπων της άγριας

πανίδας και χλωρίδας, σε όλο το µήκος του έργου.
Η καταγγελία αυτή αντιµετωπίστηκε από πλευράς Υπουργείου

και από πλευράς «ΕΓΝΑΤΙΑΣ ΟΔΟΥ ΑΕ», η οποία παρακολουθεί
το έργο και το Μάρτιο του 2012 το Κολλέγιο των Επιτρόπων
έθεσε οριστικά στο αρχείο την καταγγελία αυτή. Αυτό είναι ένα
θετικό γεγονός για το έργο.

Για τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν οι συµβάσεις παρα-
χώρησης την τελευταία διετία ή τριετία, όπως γνωρίζετε ο ίδιος
ο Πρωθυπουργός έχει ορίσει έναν ειδικό διαµεσολαβητή, ο
οποίος ασχολείται αποκλειστικά µε αυτό το θέµα, στην κατεύ-
θυνση να συµβάλει και αυτός να βοηθήσει το Υπουργείο και το
Ταµείο Αξιοποίησης της Ακίνητης Περιουσίας του Δηµοσίου στην
κατεύθυνση να επανεκκινήσουν τα έργα στις συµβάσεις παρα-
χώρησης.

Παράλληλα, για κάθε βήµα το οποίο κάνουµε ενηµερώνουµε
και την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία συγχρηµατοδοτεί το έργο
και φέρει και αυτή ευθύνη για την υλοποίησή του. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο κ. Σκρέκας για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως προανέφερα, αυτό το έργο είναι άκρως

σηµαντικό. Κατ’ αρχάς θα δηµιουργηθούν χιλιάδες θέσεις εργα-
σίας κατά τη φάση της κατασκευής της οδού που θα βοηθήσουν
–βραχυπρόθεσµα, βεβαίως- τις τοπικές οικονοµίες να κινηθούν
σε αυτήν την περίοδο της µετάβασης από ένα χρεοκοπηµένο
αναπτυξιακό µοντέλο της προηγούµενης τριακονταετίας σε ένα
νέο µέλλον µε σταθερές βάσεις και ένα νέο µοντέλο µε σταθερές
βάσεις αειφόρου ανάπτυξης και προόδου. 

Δεύτερον -και πλέον σηµαντικό- η δραµατική µείωση του χρό-
νου προσέγγισης στις προαναφερόµενες περιοχές θα δώσει µία
αναπτυξιακή ώθηση και σε γεωργοκτηνοτροφικές επιχειρήσεις
και ενασχολήσεις, αφού η πρόσβαση των προϊόντων στα κέντρα
εµπορίου της Αθήνας, αλλά και της Νοτιανατολικής Ευρώπης θα
είναι πιο γρήγορη και άρα, πιο φθηνή. 

Επίσης, σηµαντικό είναι να αναφέρουµε τις επιδράσεις στην
ανάπτυξη του τουρισµού στις αναφερόµενες περιοχές, καθώς,
όπως γνωρίζετε, ο ορεινός όγκος στις περιοχές αυτές είναι απεί-
ρου κάλους. Δεν θα πρέπει να ξεχνάµε ότι στο Νοµό Τρικάλων
υπάρχει και ο σηµαντικότερος µετά το Άγιο Όρος θρησκευτικός
πόλος έλξης τουριστών που είναι τα µοναστήρια στους βράχους
της Καλαµπάκας.

Δυστυχώς, όπως προείπατε, η κατασκευή αυτού του έργου
έχει διακοπεί από τον Ιανουάριο του 2011. Αυτό το έργο για να
ολοκληρωθεί πρέπει να γίνουν ορισµένα πράγµατα, να επιλυθούν
και οι τελευταίες εκκρεµότητες µε απαλλοτριώσεις, αν υπάρχουν
-και όσον αφορά αυτό, θα ήθελα, αν γνωρίζετε, να µας ενηµερώ-
σετε για το πού βρίσκονται- να οριστικοποιηθεί η τελική σύµβαση
παραχώρησης µε τον παραχωρησιούχο, να βρεθούν τα τραπε-
ζικά ιδρύµατα που θα χρηµατοδοτήσουν το έργο σε µία εποχή
που η Ελλάδα θεωρείται ανασφαλής προορισµός επενδύσεων,
να εγκρίνει το τελικό σχέδιο η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, όπως εί-
πατε, για να συµβάλλει µε τα κονδύλιά της στη χρηµατοδότηση
του έργου και τέλος, να υπάρχουν και τα χρήµατα για την εθνική
συµµετοχή από τον κρατικό προϋπολογισµό. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να προσδιορίσετε –αν µπορείτε- τη χρονική
διάρκεια για καθένα από τα προηγούµενα βήµατα που ανέφερα. 

Τέλος –και πιο σηµαντικό- θα ήθελα να µας ενηµερώσετε σή-
µερα για το χρόνο-στόχο που έχετε θέσει για την έναρξη των ερ-
γασιών του έργου, καθώς η εµπειρία δείχνει ότι χωρίς συγκεκρι-
µένο στόχο, τον οποίο θα πρέπει να προσεγγίσετε εσείς και οι
εµπλεκόµενες υπηρεσίες, το έργο θα ξεκινήσει πολύ αργότερα
από ό,τι απαιτούν οι συνθήκες, οι πολίτες και η οικονοµία. 

Επίσης, θα ήθελα να προσδιορίσετε –αν µπορείτε σήµερα-
ποια θα είναι η τελική χάραξη του έργου, καθώς µια ηµιτελής
ολοκλήρωσή του, για παράδειγµα µέχρι την Καλαµπάκα, θα έχει
πολύ λιγότερες ευεργετικές επιδράσεις στις τοπικές οικονοµίες,
στην εθνική οικονοµία, αλλά και στην οικονοµία των Ιωαννίνων,
από τα οποία κατάγεστε. 

Αν δεν δύναται να κατασκευαστεί το σύνολο του έργου, ώστε
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αυτό να συναντά την Εγνατία, παρακαλώ να µας αναφέρετε –αν
µπορείτε- σε ποιους λόγους οφείλεται αυτό. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά για να δευτερο-

λογήσετε. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Πράγµατι, τα οφέλη από την υλοποίηση αυτού του έργου είναι
πολλά. Τα αναφέρατε, κύριε συνάδελφε και δεν θα σταθώ σε
αυτά. 

Σε ό,τι αφορά το χρονοδιάγραµµα των ενεργειών που κάνει το
Υπουργείο για να ξεκινήσει το έργο, έχουµε πει ότι εντός µηνός
από σήµερα θα πρέπει να έχουν καταλήξει οι συζητήσεις µεταξύ
Υπουργείου και παραχωρησιούχων στην κατεύθυνση του να
υπάρξει µία οριστική λύση όχι µόνο για αυτό το έργο, αλλά για
όλες τις συµβάσεις παραχώρησης. 

Τα επόµενα βήµατα που θα πρέπει να γίνουν είναι να υπάρξει
οριστική συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, στη συνέχεια,
θα πρέπει να τροποποιηθούν οι συµβάσεις οι οποίες θα κατατε-
θούν στο Κοινοβούλιο προς συζήτηση και τελικά θα πρέπει να
ψηφιστούν, έτσι ώστε να µπορέσει να προχωρήσει και αυτό το
έργο και τα υπόλοιπα των συµβάσεων παραχώρησης. Σας δίνω,
λοιπόν, το χρονοδιάγραµµα που έχει τεθεί και που ακολουθούµε
στο Υπουργείο. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα των απαλλοτριώσεων, το σύνολο των
απαλλοτριώσεων που κηρύχθηκαν αρχικά για το συγκεκριµένο
οδικό άξονα σε όλο το µήκος του έχει συντελεστεί, πλην ενός
υποτµήµατος, όπου αναµένεται η έκδοση δικαστικής απόφασης. 

Σε ό,τι αφορά τη χάραξη του έργου, για την οποία επίσης µε
ρωτήσατε, σας βεβαιώνω ότι ουσιαστικές αλλαγές στη χάραξη
του έργου δεν έχουν επέλθει. 

Θέλω να τονίσω για µία ακόµη φορά ότι το Υπουργείο ενδια-
φέρεται πάρα πολύ για τα συγκεκριµένα έργα. 

Επίσης, θα επαναλάβω ότι χάσαµε πολύτιµο χρόνο την προ-
ηγούµενη διετία. Σπαταλήσαµε –αν µου επιτρέπεται η έκφραση-
πολύτιµο χρόνο. Βρισκόµαστε σε ένα οριακό σηµείο. Καταβάλ-
λουµε κάθε δυνατή προσπάθεια για να ξεκινήσουν αυτά τα έργα,
τα οποία µπορούν πραγµατικά να δώσουν µία πολύ µεγάλη ανα-
πτυξιακή ώθηση σε όλη τη χώρα. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Πριν περάσουµε

στην επόµενη ερώτηση, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι οι
Υπουργοί Μακεδονίας και Θράκης, Οικονοµικών και Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κατέ-
θεσαν σχέδιο νόµου: «Επείγουσες ρυθµίσεις επενδυτικών σχε-
δίων ν. 3908/2011 και π.δ. 33/2011». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 153/28-8-2012 επί-

καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Καραθανασόπουλου
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων αποπεράτωσης των µεγάλων κατασκευαστικών
έργων. 

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Στην επίκαιρη ερώτηση που καταθέσαµε αναφερόµαστε χα-
ρακτηριστικά σε µία σειρά σηµαντικά, µεγάλα έργα, τα οποία είτε
έχουν σταµατήσει είτε δεν έχει καν ξεκινήσει η διαδικασία υλο-
ποίησής τους. 

Αναφέρουµε ειδικά δέκα τέτοια συγκεκριµένα έργα, τα οποία
αφορούν οδικούς άξονες, σιδηροδροµικούς άξονες, αλλά και
συγκοινωνιακά έργα, τα οποία –υπό προϋποθέσεις, βεβαίως- θα
µπορούσαν να ικανοποιήσουν λαϊκές ανάγκες, γνωρίζοντας ότι
για τα περισσότερα από αυτά -και ιδιαίτερα για τους οδικούς
άξονες- έχουν υπογραφεί λεόντειες συµβάσεις παραχώρησης

προς όφελος των κατασκευαστικών οµίλων και του χρηµατοπι-
στωτικού συστήµατος που συµµετέχουν σε αυτήν τη διαδικασία
παραχώρησης. 

Παρ’ όλα αυτά, τα έργα έχουν παγώσει ένα, ενάµιση και πα-
ραπάνω χρόνια, µε αποτέλεσµα αυτή η κατάσταση, σε συνδυα-
σµό µε την πτώση της οικοδοµικής δραστηριότητας, να έχει
επιδεινώσει δραµατικά τις συνθήκες όσον αφορά τους εργαζό-
µενους στον κατασκευαστικό τοµέα, όπου η ανεργία –αν δεν ξε-
περνάει, τουλάχιστον- προσεγγίζει το 80%. 

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, είναι φανερό ότι στις σηµερινές
συνθήκες οι κατασκευαστικές εταιρείες σε συνεργασία µε το
χρηµατοπιστωτικό σύστηµα απαιτούν νέα προκλητικά προνόµια.
Η Κυβέρνηση, βεβαίως, συζητάει µε τους κατασκευαστικούς οµί-
λους, για να τους παραχωρήσει νέα προνόµια παρά τις λεόντειες
συµβάσεις. 

Έτσι, λοιπόν, µέσα από αυτήν τη διαδικασία φαίνεται καθαρά
ότι η Κυβέρνηση εξυπηρετεί αυτά τα συγκεκριµένα συµφέροντα,
δεν παίρνει µέτρα εφαρµογής των συµβατικών υποχρεώσεων,
τις οποίες οι κατασκευαστικές εταιρείες έχουν πετάξει στο κα-
λάθι των αχρήστων και µε όπλο την ανεργία εκβιάζουν για νέα
προνόµια. 

Από αυτήν την άποψη, ερωτάται η Κυβέρνηση τι µέτρα θα
πάρει για να αποπερατωθούν αυτά τα συγκεκριµένα έργα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Στην επίκαιρη ερώ-
τηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Καλογιάννης. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Τα θέµατα τα οποία θέτει στην επίκαιρη ερώτησή του ο αγα-
πητός συνάδελφος είναι πάρα πολλά. Θα χρειαζόµασταν ώρες,
κύριε συνάδελφε, για να συζητήσουµε και να αναλύσουµε τα
συγκεκριµένα έργα. Θα επιχειρήσω να δώσω συνοπτικές και πε-
ριεκτικές –ελπίζω- απαντήσεις για καθένα από τα έργα τα οποία
θίγετε ξεχωριστά. 

Στον κάθετο άξονα Θεσσαλονίκης-Σέρρες-Προµαχώνας µέχρι
σήµερα έχουν δοθεί σε κυκλοφορία εξήντα πέντε χιλιόµετρα,
ενώ είναι υπό κατασκευή τριάντα ένα. Η «Εγνατία Οδός ΑΕ» δη-
µοπράτησε το Δεκέµβριο του 2011 τις εργασίες ολοκλήρωσης
του συγκεκριµένου άξονα. 

Ο οδικός άξονας Μεσοράχη-Αµφίπολη, τον οποίο αναφέρετε,
δεν ανήκει στην αρµοδιότητα του Υπουργείου, αλλά στην αρµο-
διότητα της περιφέρειας κεντρικής Μακεδονίας. 

Οι αυτοκινητόδροµοι κεντρικής Ελλάδας, Μαλιακός-Κλειδί,
Κόρινθος-Πάτρα-Τσακώνα και Ιονία Οδός υλοποιούνται µε συµ-
βάσεις παραχώρησης και αντιµετωπίζουν σοβαρά προβλήµατα.
Ανέφερα στην προηγούµενη ερώτηση και επαναλαµβάνω ότι για
το Υπουργείο αποτελεί προτεραιότητα η επανεκκίνηση των
έργων σε αυτές τις συµβάσεις και επιτρέψτε µου να πω ότι οι
συµβάσεις αυτές δεν είναι λεόντειες, το αντίθετο, είναι πολύ ευ-
νοϊκές για το ελληνικό δηµόσιο. 

Για τα έργα αρµοδιότητας «ΕΡΓΟΣΕ» θα σας πω τα εξής: Τα
έργα εκσυγχρονισµού στον άξονα Κόρινθος-Πάτρα δεν έχουν
σταµατήσει, όπως αναφέρετε στην ερώτηση, αλλά αντιθέτως
βρίσκονται σε εξέλιξη. Η νέα διπλή σιδηροδροµική γραµµή υψη-
λών ταχυτήτων στο τµήµα Κόρινθος-Κιάτο έχει ολοκληρωθεί. 

Σε φάση κατασκευής των έργων υποδοµής βρίσκεται η νέα
γραµµή στο τµήµα Κιάτο-Ροδοδάφνη κοντά στο Αίγιο. Τον Ια-
νουάριο του 2012 υπεγράφη η σύµβαση κατασκευής έργων υπο-
δοµής στην περιοχή Διακοπτού και Ελαιώνα. 

Σε φάση δηµοπράτησης βρίσκονται τα έργα υποδοµής της
γραµµής Ροδοδάφνης-Ρίου. Ο διαγωνισµός στο τµήµα Ροδο-
δάφνη-Ψαθόπυργος έγινε στις 8-6-2012 και επίκειται η ανάθεση
του έργου. Σε ό,τι αφορά τον άξονα Τιθορέα-Λιανοκλάδι-Δοµο-
κός, σας ενηµερώνω ότι βρίσκονται σε εξέλιξη όλα τα έργα υπο-
δοµής της νέας διπλής σιδηροδροµικής γραµµής υψηλών
ταχυτήτων. 

Στη δευτερολογία µου θα δώσω και ορισµένα πρόσθετα στοι-
χεία για τα υπόλοιπα έργα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Νικόλαος Καρα-
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θανασόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι γεγονός ότι στη

σύντοµη και κωδικοποιηµένη απάντηση, κύριε Υπουργέ, προσπε-
ράσατε το βασικό διακύβευµα, το βασικό ζητούµενο, το οποίο
είναι η κατάσταση η οποία επικρατεί στους οδικούς άξονες, στις
συµβάσεις παραχώρησης. Προσπαθήσατε να υπεκφύγετε στο
να απαντήσετε στα συγκεκριµένα ζητήµατα, τα οποία αποτελούν
ένα συγκεκριµένο, ατράνταχτο επιπλέον παράδειγµα ότι και σε
συνθήκες κρίσης, αυτός ο οποίος καλείται να πληρώσει τα σπα-
σµένα είναι ο λαός. 

Δηλαδή θεωρούµε τουλάχιστον υποκριτική τη στάση της Κυ-
βέρνησης όταν κουνάτε το δάχτυλο στους εργαζόµενους, στους
αυτοαπασχολούµενους, στους φτωχούς αγρότες και τους ζη-
τάτε να εφαρµόσουν τους νόµους ενώ από την άλλη µεριά δεν
κάνετε το ίδιο στις κατασκευαστικές εταιρείες, στους οµίλους
δηλαδή, στους οποίους έχετε παραχωρήσει συµβάσεις λεόντειες
-επιµένουµε, κύριε Υπουργέ- γιατί εξυπηρετούν τα συµφέροντα
τους. Δεν βάζουν τίποτα, µόνο το 10% στην καλύτερη περίπτωση
από ίδια κεφάλαια και θα εκµεταλλεύονται αυτούς τους οδικούς
άξονες για είκοσι πέντε και τριάντα χρόνια. Από αυτήν την άποψη
δεν τους ζητάτε, δεν απαιτείται να υλοποιήσουν τις συµβατικές
τους υποχρεώσεις και µε πρόσχηµα την κρίση, τα υψηλά επιτό-
κια δανεισµού, οι τράπεζες λένε ότι σταµατάνε τη χρηµατοδό-
τηση του έργου, τη στιγµή που τα έργα έχουν παγώσει και οι
ίδιες οι κατασκευάστριες εταιρείες συνεχίζουν να λαµβάνουν τα
έσοδα από τα διόδια, χωρίς πραγµατικά να κάνουν απολύτως τί-
ποτα. 

Αποτελεί πρόκληση σε µέγιστο βαθµό από τη στιγµή που ως
κυβερνήσεις τα τελευταία χρόνια έχετε στηρίξει µε εκατοντάδες
δισεκατοµµύρια ευρώ το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα και σήµερα
θα δώσετε και άλλα δισεκατοµµύρια για την ανακεφαλαίωση του
χρηµατοπιστωτικού συστήµατος εξαιτίας του κουρέµατος των
οµολόγων. Παρ’ όλα αυτά οι τράπεζες απαιτούν νέα προνόµια.
Δεν δίνουν δηλαδή δεκάρα τσακιστή στη χρηµατοδότηση των
έργων αυτών. 

Τέταρτο ζήτηµα το οποίο προκύπτει και το οποίο συζητείται,
τουλάχιστον στους διαδρόµους, είναι να αλλάξουν αυτές οι συµ-
βάσεις προς όφελος των κατασκευαστικών εταιρειών. Πώς δη-
λαδή; Αντί για παράδειγµα να ολοκληρωθεί το έργο Κόρινθος-
Πάτρα-Τσακώνα, να φτάσει µέχρι τον Πύργο ή να εκτραπεί προς
την Αρχαία Ολυµπία. Μικρότερου µεγέθους έργο και ίδιες και µε-
γαλύτερες οι απαιτήσεις των κατασκευαστικών οµίλων για να
προσπεράσουν δήθεν και την υπόθεση η οποία έχει να κάνει µε
τη λίµνη Καϊάφα ή να σταµατήσει ακόµα το έργο στην Πάτρα, να
µη φτάσει παρακάτω. 

Από αυτήν, λοιπόν, την άποψη πρόκειται για προκλητικές αξιώ-
σεις και εµείς το λέµε καθαρά: Η Κυβέρνηση σε συνεργασία µε
τους κατασκευαστικούς οµίλους εµπαίζουν και παίζουν µε το
πρόβληµα των ανέργων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αξιοποιούν δηλαδή το ότι υπάρχουν εκατοντάδες χιλιάδες
άνεργοι στον κατασκευαστικό τοµέα και απαιτούν νέα προνόµια
για να διασφαλίσουν τα κέρδη τους. Αυτοί δηλαδή µονά ζυγά
είναι κερδισµένοι. Όταν υπάρχει κρίση κλείνουν τις επιχειρήσεις
κι όταν πέφτει το χρήµα ζεστό τότε τις ανοίγουν για να διασφα-
λίσουν τα κέρδη τους. 

Από αυτήν, λοιπόν, την άποψη επιβεβαιώνεται για ακόµα µια
φορά ο παρασιτικός ρόλος αυτών των κατασκευαστικών επιχει-
ρηµατικών οµίλων και στην προκειµένη περίπτωση. Εµείς το λέµε
καθαρά, δεν είναι δυνατόν τον 21ο αιώνα το κράτος, ένα ανα-
πτυγµένο καπιταλιστικό κράτος, όπως είναι η Ελλάδα, να µην
έχει οδικούς άξονες, σιδηροδροµικούς άξονες, να µην έχει εκτε-
λέσει µεγάλα συγκοινωνιακά έργα και να µην µπορεί να τα κάνει
και να υπάρχουν ακόµα καρόδροµοι όπου χύνονται ποτάµια αί-
µατος. 

Από αυτήν την άποψη, κύριε Υπουργέ, εµείς το λέµε καθαρά
ότι τα προβλήµατα αυτά θα µπορούσαν να έχουν λυθεί αν υπήρ-
χαν άλλες προτεραιότητες, αλλά δυστυχώς η Κυβέρνησή σας,
αλλά και οι προηγούµενες, εξυπηρετούν τα συµφέροντα αυτών
των πολυεθνικών, θυσιάζουν τις λαϊκές ανάγκες στο βωµό αυτό.

Κι αν το θέλετε, αναδεικνύεται πολύ πιο επιτακτικά πώς θα µπο-
ρούσαν να έχουν ξεπεραστεί όλα αυτά τα προβλήµατα αν
υπήρχε ένας ενιαίος φορέας κατασκευών που στο πλαίσιο µίας
ολοκληρωµένης ανάπτυξης θα διασφάλιζε και θα συνέβαλε στη
δηµιουργία των απαραίτητων υποδοµών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώνετε, κύ-
ριε συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε
Πρόεδρε και ευχαριστώ για την ανοχή σας. 

Αυτό απαιτεί ριζικές αλλαγές, συνολικές αλλαγές σε επίπεδο
οικονοµίας, ιδιοκτησίας στα µέσα παραγωγής που να µπορούν
µε αυτόν τον τρόπο και να προσφέρουν θέσεις εργασίας µε αξιο-
πρέπεια για τους εργαζόµενους, αλλά και να αντιµετωπίζουν την
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών που η τεχνολογία και τα µέσα
µπορούν να διασφαλίσουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Καραθανασόπουλο. 

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Σταύρος Καλογιάννης
έχει το λόγο για τη δευτερολογία του. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς επιτρέψτε µου αγαπητέ συνάδελφε, να ξεκαθα-
ρίσω ότι δεν υπεκφεύγω σε κανένα σηµείο. Η επίκαιρη ερώτησή
σας περιλαµβάνει δέκα διαφορετικά έργα, ένα από τα δέκα είναι
οι συµβάσεις παραχώρησης. Εγώ επιχείρησα να απαντήσω στο
σύνολο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …πέντε όµως. Τα µισά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Έχω απαντήσει, έχω αφήσει µόνο δύο κενά, το Μετρό
Θεσσαλονίκης και το Μετρό προς τον Πειραιά. Θα σας δώσω
αµέσως στοιχεία και για τα δύο αυτά έργα. 

Αν θέλετε να συζητήσουµε για συµβάσεις παραχώρησης, για
τον κατασκευαστικό τοµέα, για τα προβλήµατα στον τραπεζικό
κλάδο εδώ είµαστε, πολύ ευχαρίστως. Να καταθέσετε µία επί-
καιρη ερώτηση και να συζητήσουµε. 

Επιτρέψτε µου µια παρατήρηση, η οποία είναι ουσιώδης. Η
εθνική συµµετοχή στις συµβάσεις παραχώρησης αποτελεί το
12% του συνολικού κόστους των έργων. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. Το 12% αποτελεί την εθνική συµµετοχή. Δηλαδή τα έργα
γίνονται και µε ιδιωτικά κεφάλαια και µε χρηµατοδότηση από το
ΕΣΠΑ. 

Θα πω δύο πράγµατα όσον αφορά το Μετρό Θεσσαλονίκης,
για το οποίο µε ρωτάτε. Όντως παρουσιάστηκαν σηµαντικές κα-
θυστερήσεις στην υλοποίηση του Μετρό, που οφείλονται και σε
σοβαρά οικονοµικά προβλήµατα που αντιµετώπισε ο ανάδοχος
αλλά και σε απρόβλεπτα, θα έλεγα, µεγάλο ανασκαφικό έργο.
Σε στενή συνεργασία µε το Υπουργείο Πολιτισµού επισπεύδουµε
τις ανασκαφικές εργασίες και εκτιµούµε ότι µέχρι τέλος του
έτους µπορεί να έχουν ολοκληρωθεί, έτσι ώστε το έργο να προ-
χωρήσει πολύ πιο γρήγορα. Ο συνολικός αριθµός των εργαζο-
µένων στην υλοποίηση του µετρό Θεσσαλονίκης είναι σχεδόν
διπλάσιος του αναφερόµενου στην ερώτηση. 

Σε ό,τι αφορά τη σύµβαση επέκτασης του Μετρό στο τµήµα
Χαϊδάρι-Πειραιάς, η σύµβαση αυτή έχει υπογραφεί τον περα-
σµένο Μάρτιο, η εργολαβία εξελίσσεται κανονικά, ο εκτιµώµενος
χρόνος ολοκλήρωσής της είναι το 2017.

Συνοψίζοντας και απαντώντας στο τελευταίο ερώτηµα της επί-
καιρης ερώτησής σας, θέλω να πω ότι όλα τα προηγούµενα έργα
είναι ενταγµένα στο ΕΣΠΑ, έχουν εξασφαλισµένη χρηµατοδό-
τηση, αποτελούν έργα προτεραιότητας και θα υλοποιηθούν.

Για παράδειγµα για το δρόµο Άκτιο-Αµβρακία προϋπολογι-
σµού 250.000.000 ευρώ περίπου, σας ενηµερώνω ότι το Υπουρ-
γείο µόλις πρόσφατα εξόφλησε τους µισθούς των εργαζοµένων
και τις ασφαλιστικές τους εισφορές ύψους 1.300.000 ευρώ, έτσι
ώστε και οι εργαζόµενοι να πληρωθούν και το έργο να ξεκινήσει.
Δείχνουµε, δηλαδή, αγαπητέ συνάδελφε, στην πράξη το ενδια-
φέρον µας και για τα έργα και για τους εργαζόµενους. 

Παράλληλα, το τελευταίο δίµηνο υπογράψαµε τη σύµβαση του
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έργου αναβάθµισης της αντοχής του υφιστάµενου αεροδιαδρό-
µου στον κρατικό αερολιµένα Θεσσαλονίκης προϋπολογισµού
39 εκατοµµυρίων ευρώ. Εγκρίθηκε ο διαγωνισµός και ανατίθεται
το έργο του κρατικού αερολιµένα Χανίων, επέκταση και εκσυγ-
χρονισµός. Πραγµατοποιήθηκε η υποκατάσταση της εργολαβίας
στο τµήµα Αγία Μαρίνα Στυλίδας–Ανισόπεδος Κόµβος Ραχών, η
περίφηµη παράκαµψη της Στυλίδας µήκους είκοσι χιλιοµέτρων.

Όλα αυτά τα έργα εκκρεµούσαν επί µακρόν. Το ενδιαφέρον
µας είναι έντονο. Θα προχωρήσουν όλα αυτά τα έργα, κύριε συ-
νάδελφε, παρά την πολύ δύσκολη οικονοµική συγκυρία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για τις συµβάσεις παρα-

χώρησης δεν είπατε τίποτα, κύριε Υπουργέ. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Σας ανέφερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα το συζητήσετε σε
άλλη ευκαιρία, κύριε συνάδελφε. 

Προχωρούµε τώρα και ερχόµαστε στην δεύτερη µε αριθµό
145/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
αντιµετώπιση πυρκαγιάς του Αγίου Όρους στη Χαλκιδική στις 8-
8-2012.

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, την 8η Αυγούστου εκδηλώθηκε πυρκαγιά στο

Άγιο Όρος η οποία επεκτάθηκε στις 9-8-2012 στη δασική αγρο-
τική περιοχή της Ουρανόπολης. Τέθηκε υπό έλεγχο µετά από
δέκα µέρες και βρισκόταν έως τις 28-8-2012 στο στάδιο φύλαξης
για τον κίνδυνο αναζωπυρώσεων. Η πυρκαγιά κατέστρεψε δα-
σική έκταση σαράντα εννέα χιλιάδων εκατό στρεµµάτων, κατά
κύριο λόγο πευκοδάσους και εννιακόσια στρέµµατα αγροτικής
έκτασης, ελαιώνες και αµπέλια. Στην επιχείρηση κατάσβεσης
χρησιµοποιήθηκαν πολλές επίγειες δυνάµεις, πυροσβεστικά αε-
ροπλάνα και ελικόπτερα και στρατιωτικές δυνάµεις από την Ελ-
λάδα και γειτονικές χώρες. 

Οι φετινές χρηµατοδοτήσεις του δασαρχείου Αρναίας, στο
οποίο υπάγεται και η περιοχή του Αγίου Όρους, για τη συντή-
ρηση του δασικού οδικού δικτύου και για έργα προστασίας
δασών είναι 88.000 ευρώ, εκ των οποίων τα 30.000 δεν έχουν
ακόµα εκταµιευθεί από το Δασαρχείο Αρναίας, σύµφωνα µε πλη-
ροφορίες από υπαλλήλους του Δασαρχείου. Οι αντίστοιχες περ-
σινές χρηµατοδοτήσεις για το έτος 2011 ανέρχονταν σε 150.000
ευρώ.

Πιστεύετε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτή η χρηµατοδότηση επαρκεί
για να καλύψει τις ανάγκες πρόληψης πυρκαγιών και προστασίας
δασών µιας περιοχής τόσο µεγάλης όπως η περιοχή ευθύνης του
Δασαρχείου Αρναίας, συµπεριλαµβανόµενης και της περιοχής
του Αγίου Όρους; Μην ξεχνάτε ότι το Άγιο Όρος είναι ένα παγ-
κόσµιο µνηµείο πολιτιστικής κληρονοµιάς, το οποίο αφέθηκε στο
έλεος των καιρικών συνθηκών και του κάθε ασυνείδητου εµπρη-
στή χωρίς καµµιά θωράκιση απέναντι στις δασικές πυρκαγιές.

Εκ του αποτελέσµατος συµπεραίνω ότι η χρηµατοδότηση των
αρµοδίων υπηρεσιών τόσο ως προς το µέγεθος, όσο και ως προς
το χρονοδιάγραµµα, δεν υπήρξε επαρκής, ώστε να προβούν σε
ενέργειες πρόληψης και άµεσης αντιµετώπισης πυρκαγιών. 

Φαντάζοµαι ότι θα επικαλεστείτε οικονοµική δυσχέρεια όσον
αφορά την εκ των προτέρων χρηµατοδότηση. Πόσο, όµως, κό-
στισε στο ελληνικό δηµόσιο η επιχείρηση κατάσβεσης; Έχετε
εκτίµηση σε οικονοµικούς όρους της ζηµιάς που προκλήθηκε;
Πόσο θα κοστίσει, αν υπάρχει βέβαια, το σχέδιο αποκατάστασης
των ζηµιών και αποζηµίωσης των πληγεισών περιοχών; Δεν θα
µπορούσαν όλα αυτά να αποφευχθούν αν έγκαιρα λαµβάνονταν
αποτελεσµατικά µέτρα για την πυροπροστασία της περιοχής, αν
υπήρχε µια ολοκληρωµένη µελέτη αντιπυρικής προστασίας, αν
γινόταν συντήρηση στις υπάρχουσες αντιπυρικές ζώνες, αν γι-
νόταν διάνοιξη νέων όπου κι αν αυτές χρειάζονται, ή το ελάχιστο
να γινόταν συντήρηση στο δασικό οδικό δίκτυο; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι χαρακτηριστικό, κύριε Υπουργέ. Η µόνη εργασία συντή-

ρησης που έγινε φέτος ήταν η εκµίσθωση ενός ισοπεδωτήρα µε
8.000 ευρώ για τη συντήρηση ενός και µόνο δασικού δρόµου στο
πολυδαίδαλο δασικό δίκτυο του Αγίου Όρους. Αυτά είναι τα χρή-
µατα που δαπανήθηκαν µέσα στο 2012 για την αντιπυρική προ-
στασία της Κιβωτού της Ορθοδοξίας, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα απαντήσει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλαφάτης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτησή σας θέτετε θέµα
αντιµετώπισης της πυρκαγιάς του Αγίου Όρους και πρόληψης
των πυρκαγιών στην ευρύτερη περιοχή της Χαλκιδικής. Θέλω
ευθύς εξαρχής να διαβεβαιώσω και εσάς και όλο το Σώµα ότι η
ευαισθησία της Κυβέρνησης είναι δεδοµένη σχετικά µε την προ-
στασία του δασικού κεφαλαίου της χώρας. Αποτελεί κοµβικής
σηµασίας ζήτηµα και αυτό θα αποδειχθεί από τα στοιχεία που θα
σας δώσω παρακάτω.

Όλοι αναγνωρίζουµε ότι οι κλιµατολογικές συνθήκες, οι παρα-
τεταµένες ξηρασίες, η ανθρώπινη αµέλεια, η εγκατάλειψη της
υπαίθρου είναι οι βασικές αιτίες που αντιµετωπίζουµε ένα φαι-
νόµενο που είναι πολύ ανησυχητικό όχι µονάχα στη χώρα µας,
αλλά και στην ευρύτερη περιοχή της Μεσογείου. 

Η πρόληψη των δασικών πυρκαγιών αποτελεί βασική προτε-
ραιότητα για το ΥΠΕΚΑ κι αυτό βέβαια αποδεικνύεται και από το
γεγονός ότι σε µία πραγµατικά πρωτόγνωρη οικονοµική κρίση
έχει καταφέρει το Υπουργείο να µη φεισθεί εξόδων για την προ-
στασία του δασικού µας κεφαλαίου, αξιοποιώντας στο µέγιστο
δυνατό βαθµό τους πόρους τους οποίους κατορθώσαµε να εξα-
σφαλίσουµε, αλλά και να διαθέσουµε έγκαιρα για την υλοποίηση
µία εθνικής αντιπυρικής πολιτικής. 

Θα δώσω στην πρωτολογία µου κάποια γενικότερα στοιχεία
και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου µε συγκεκριµένα στοι-
χεία στον τοµέα της Χαλκιδικής, στην Αρναία και στο τι ουσια-
στικά γίνεται τώρα. 

Ενηµερώνω, λοιπόν, το Σώµα ότι από τακτικό προϋπολογισµό
του ΥΠΕΚΑ µεταφέρθηκε το ποσό των 778.219 ευρώ στον προ-
ϋπολογισµό της Αποκεντρωµένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θρά-
κης προκειµένου να καταβληθούν µεταξύ άλλων και στις δασικές
υπηρεσίες της Περιφερειακής Ενότητας Χαλκιδικής οι δαπάνες
οδοιπορικών και των επιφυλακών του προγράµµατος δασοπρο-
στασίας του έτους 2012.

Επιπρόσθετα, µεταφέρθηκε µε τον ίδιο τρόπο, δηλαδή από τον
τακτικό προϋπολογισµό του ΥΠΕΚΑ στον προϋπολογισµό της
Αποκεντρωµένης Διοίκησης Μακεδονίας-Θράκης το ποσό των
16.000 ευρώ για να καλυφθούν οι δαπάνες των καυσίµων των δα-
σικών υπηρεσιών της Περιφερειακής Ενότητας Χαλκιδικής.

Στο πλαίσιο, επίσης, της υλοποίησης του χρηµατοδοτικού
προγράµµατος του Πράσινου Ταµείου «Προστασία και Αναβάθ-
µιση Δασών 2012» δόθηκε συνολικά το κονδύλιο 75.000 ευρώ
στα τρία Δασαρχεία Αρναίας, Κασσάνδρας και Πολυγύρου για
τη συντήρηση αντιπυρικών ζωνών και δασικού δικτύου στις πε-
ριφέρειες της αρµοδιότητας των δασαρχείων αυτών.

Ακόµα, κατανεµήθηκε το ποσό των 150.000 ευρώ από τη ΣΑΕ
084 του Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων του 2012 λόγω
της διάνοιξης, συντήρησης, βελτίωσης, ασφαλτόστρωσης των
βασικών δρόµων στη Διεύθυνση Δασών Χαλκιδικής, η οποία έχει
και την αρµοδιότητα της επιµέρους κατανοµής στα δασαρχεία
της Περιφερειακής Ενότητας Χαλκιδικής.

Διάφορα άλλα υποέργα είναι, επίσης, ενταγµένα ή υπό ένταξη
στο ευρύτερο έργο της βελτίωσης των συνθηκών πρόληψης για
την αντιπυρική προστασία των δασών και των δασικών εκτάσεων
και αποκατάστασης δασών και δασικών εκτάσεων που έχουν
υποστεί καταστροφές κυρίως τις πυρκαγιές του εθνικού στρα-
τηγικού σχεδίου «Αγροτική Ανάπτυξη 2007-2013», ένας από τους
άξονες του οποίου είναι η βελτίωση του περιβάλλοντος και της
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υπαίθρου, όπως για παράδειγµα, το υποέργο της βελτίωσης του
δασικού αντιπυρικού δρόµου Παρθενώνος-Δασικό Φυτώριο του
Δασαρχείου Πολυγύρου ύψους 596.000 ευρώ του Προγράµµα-
τος «Αγροτική Ανάπτυξη 2007-2013».

Από το ειδικό πρόγραµµα της λαθροϋλοτοµίας, που χρηµατο-
δοτείται από το Πράσινο Ταµείο, κατανεµήθηκε το ποσό των
174.409 ευρώ για την Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας για την
εκτέλεση συναφών µε τα ανωτέρω έργων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τέλος και κλείνω µε αυτή µου τη σηµείωση.
Εξαιρετικά σηµαντική είναι επίσης και η ένταξη στο ΕΠΠΕΡΑΑ

της προµήθειας εξοπλισµού αντιπυρικής προστασίας των περιο-
χών «NATURA», στις οποίες περιλαµβάνεται και η περιοχή του
Αγίου Όρους, συνολικού προϋπολογισµού 24.945.620 ευρώ µε
δικαιούχο το Αρχηγείο του Πυροσβεστικού Σώµατος στο οποίο
περιλαµβάνεται και η προµήθεια πυροσβεστικών οχηµάτων δια-
φόρων τύπων, καθώς και εξοπλισµού δασοπυρόσβεσης.

Λόγω του χρόνου δεν µπορώ να πω κάποια στοιχεία αναλυτικά
στην πρωτολογία µου. Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου για
πιο συγκεκριµένα στοιχεία για την περιοχή της Αρναίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Ιγγλέζη έχει το
λόγο για τρία λεπτά.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Κύριε Υπουργέ, καταθέτω εδώ τα έγ-
γραφα των χρηµατοδοτήσεων από όλο αυτό το ποσό που ανα-
φερθήκατε. Στο Δασαρχείο Αρναίας έφτασαν µόνο 88.000 ευρώ
τελικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αικατερίνη Ιγγλέζη καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Μιλήσατε, γιατί είναι κοµβικής σηµασίας για εσάς, η προστα-
σία των δασών. Ο κρατικός µηχανισµός, όµως είναι ανέτοιµος να
ανταποκριθεί στις ανάγκες τόσο προστασίας όσο και πυρόσβε-
σης των δασών. Υπάρχουν µεγάλες ελλείψεις στα εναέρια µέσα
πυρόσβεσης, συντήρησης πυροσβεστικών οχηµάτων και εξοπλι-
σµού. Η υποστελέχωση του Πυροσβεστικού Σώµατος, η µη αξιο-
ποίηση εθελοντικού δυναµικού, η υποβάθµιση του ρόλου της
τοπικής αυτοδιοίκησης εντείνει το πρόβληµα.

Το µοντέλο δασοπυρόσβεσης που στηρίζεται κυρίως στα ενα-
έρια µέσα χωρίς επιστηµονική βάση, χωρίς σχέδια αντιµετώπισης
κινδύνων, χωρίς χάρτες και χωρίς αξιοποίηση της δασικής υπη-
ρεσίας είναι προβληµατικό. Πουθενά στον κόσµο δεν συµβαίνει
υπηρεσία η οποία διαχειρίζεται και προστατεύει τα δάση, να µην
έχει όχι συµµετοχή, αλλά ούτε καν άποψη όταν αυτά καταστρέ-
φονται από πυρκαγιά. 

Ήταν για µένα λυπηρό το φαινόµενο να βλέπω τους συναδέλ-
φους µου δασικούς υπαλλήλους -είµαι κι εγώ δασολόγος- στην
Ουρανούπολη να κοιτούν τη φωτιά και ενώ έχουν την άποψη,
έχουν τη λύση, τόσο επιστηµονική όσο και εµπειρική, να µην
έχουν δικαίωµα να την εκφράσουν. Μας περισσεύουν οι δυνά-
µεις κατάσβεσης κα έχουµε αφήσει αυτό το έµπειρο και επιστη-
µονικά καταρτισµένο προσωπικό έξω από την πυρόσβεση;

Αλλά το θέµα είναι να µη χρειάζεται να φτάνουµε στην ανάγκη
να χρησιµοποιούµε όλα αυτά τα µέσα κατάσβεσης, το θέµα είναι
να προλαβαίνουµε το κακό και να το σταµατάµε στη γένεσή του.
Και γι’ αυτό χρειάζεται ολοκληρωµένο σχέδιο πρόληψης των δα-
σικών πυρκαγιών, χρειάζονται µελέτες αντιπυρικής προστασίας,
χρειάζονται ολοκληρωµένα σχέδια των ελληνικών δασών, χρει-
άζονται δασικοί χάρτες και δασολόγιο.

Πώς µπορούν, όµως, όλα αυτά να γίνουν, όταν επί χρόνια η
Δασική Υπηρεσία υποχρηµατοδοτείται και απαξιώνεται, όταν οι
ελάχιστοι πια δασικοί υπάλληλοι δεν ξέρουν ούτε καν σε ποιο
Υπουργείο ανήκουν, µε τη µεταφορά της Ειδικής Γραµµατείας
Δασών πότε στο Υπουργείο Περιβάλλοντος και πότε στο Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης, µε τις περιφερειακές δασικές υπηρεσίες να υπά-
γονται στο Υπουργείο Εσωτερικών; 

Πώς, όµως, µπορούν να γίνουν, όταν η κουτσουρεµένη κάθε
χρόνο χρηµατοδότηση φτάνει στα κατά τόπους δασαρχεία όταν
είναι πια πολύ αργά, µετά το πέρας της αντιπυρικής περιόδου;

Το γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ότι επί πολλά χρόνια συνέβαινε

το εξής τραγελαφικό; Στα δασαρχεία γίνονταν προσλήψεις τρί-
µηνης διάρκειας για την αντιπυρική προστασία, κυρίως για τον
καθαρισµό των δασικών δρόµων από τη βλάστηση και την ευκο-
λότερη προσπέλαση από τα πυροσβεστικά οχήµατα και για την
ελαχιστοποίηση του κινδύνου εξάπλωσης της πυρκαγιάς. Ξέρετε
πότε γίνονταν αυτές οι προσλήψεις εξαιτίας του κακού προγραµ-
µατισµού και του κάκιστου συντονισµού των υπηρεσιών; Στην κα-
λύτερη περίπτωση τέλος Αυγούστου και στη χειρότερη αρχές
Οκτωβρίου. Το γνωρίζω εκ πείρας, κύριε Υπουργέ, γιατί δούλεψα
αρκετά χρόνια µε αυτές τις συµβάσεις. 

Τώρα τις καταργήσατε κι αυτές, όπως και τις άλλες εποχικές
συµβάσεις στα δασαρχεία. Έτσι δεν κινδυνεύετε να κατηγορη-
θείτε για άκαιρες προσλήψεις, αλλά κινδυνεύουν τα ελληνικά
δάση από την παντελή έλλειψη προσωπικού της Δασικής Υπηρε-
σίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Υπουργέ -αν και δεν ξέρω αν απευθύνοµαι στο σωστό
Υπουργό, αφού η Ειδική Γραµµατεία Δασών πάει πιθανότατα
ξανά πίσω στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, παρ’ όλες τις
αντιρρήσεις των επιστηµονικών φορέων, των δασολόγων και των
περιβαλλοντικών οργανώσεων- φροντίστε για την έγκαιρη και
γενναία χρηµατοδότηση των δασικών υπηρεσιών, φροντίστε για
τη στελέχωση των δασαρχείων που είναι τα κύτταρα της δασικής
πολιτικής. Δηµιουργείστε επιτέλους αυτόν τον Ενιαίο Φορέα
Δασών για τον οποίο υπάρχει διακοµµατικό οµόφωνο πόρισµα
εδώ και είκοσι χρόνια και τον υποστηρίζουν διακαώς όλοι οι εµ-
πλεκόµενοι µε το δάσος επιστηµονικοί φορείς. Ακόµη και σε πε-
ριόδους οικονοµικής κρίσης, αν όχι κυρίως σε αυτές, η
προστασία του περιβάλλοντος είναι αδιαπραγµάτευτη αναγκαιό-
τητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Ιγγλέζη.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.
Ορίστε, κύριε Καλαφάτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Συµφωνώντας
στην τελευταία σας σηµείωση ότι είναι µία αδιαπραγµάτευτη
πραγµατικότητα η προστασία του περιβάλλοντος, επιχειρώ να
συνεχίσω και να επιχειρηµατολογήσω και να ενισχύσω τον αρ-
χικό µου λόγο σε σχέση µε τα συγκεκριµένα µέτρα τα οποία ελή-
φθησαν και τον προγραµµατισµό που πραγµατικά υπήρχε,
καθώς και να θωρακίσω την άποψή µου ότι κάναµε ό,τι ήταν το
καλύτερο δυνατό σύµφωνα µε τις συγκεκριµένες οικονοµικές και
άλλες συνθήκες. 

Δίνω µερικά στοιχεία, για να καταλάβετε κι εσείς, αγαπητή
κυρία συνάδελφε, παρ’ ότι είστε από τα µέρη και γνωρίζετε πολύ
καλά και τη γεωγραφία του χώρου, αλλά και οι συνάδελφοι και
το Σώµα τις ιδιαιτερότητες της συγκεκριµένης περίπτωσης. 

Συνολικά, λοιπόν, σηµειώνω ότι κάηκαν περίπου σαράντα επτά
χιλιάδες στρέµµατα εντός του Αγίου Όρους και πέντε χιλιάδες
στρέµµατα στην περιοχή της Ουρανούπολης Χαλκιδικής. Η συ-
νολική καµένη έκταση ήταν περίπου πενήντα δύο χιλιάδες στρέµ-
µατα δασικών εκτάσεων και αγροτικών καλλιεργειών. Διοικητικά,
λοιπόν, η καµένη δασική έκταση ανήκει κατά 10% στο Δασαρχείο
Αρναίας και κατά 90% στην περιοχή της Ιεράς Επιστασίας του
Αγίου Όρους. 

Τονίζω ότι η πυκνότητα του δασικού οδικού δικτύου στην πε-
ριοχή της Ουρανούπολης Χαλκιδικής είναι υψηλή και ότι όλοι οι
δρόµοι έχουν συντηρηθεί. Η αντιπυρική προστασία της περιοχής
που υπάγεται στην Ιερά Επιστασία του Αγίου Όρους, όπως κάθε
χρόνο έγινε –όπως προανέφερα- κατόπιν συνεργασίας και συ-
νεννόησης των αρµοδίων υπηρεσιών µε την Ιερά Επιστασία του
Αγίου Όρους κατόπιν υποδείξεών της. Συνεπώς, έγινε έγκαιρα
και µέσα στον προγραµµατισµό που οφείλαµε να κάνουµε ο σχε-
διασµός και η υλοποίηση της αντιπυρικής προστασίας της πε-
ριοχής.

Όσον αφορά στις εκτάσεις που κάηκαν και ανήκουν στο Δα-
σαρχείο Αρναίας –γιατί δεν θέλω να αφήνω αναπάντητο τίποτα
και από τη γραπτή σας ερώτηση- έχουν ήδη ξεκινήσει από τις
αρµόδιες υπηρεσίες οι εξής ενέργειες:
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Αποτύπωση της περιοχής µε διαδικασίες ακριβούς αποτύπω-
σης - αεροφωτογράφιση, δορυφορικές εικόνες, επίγειες µετρή-
σεις- ώστε να υπάρξει ακριβής εικόνα της πληγείσης περιοχής,
τόσο πριν από την πυρκαγιά, όσο και µετά απ’ αυτήν.

Δεύτερον, κήρυξη της περιοχής ως αναδασωτέας σύµφωνα
µε το άρθρο 17 του Συντάγµατος και το άρθρο 38 του ν.998/79
εντός των προβλεποµένων από το νόµο προθεσµιών µε πλήρη
και ακριβή αποτύπωση σε χάρτη της εκτάσεως που κάηκε.

Τρίτον, σχεδιασµός έκτακτης υλοτοµίας του ξύλου στις καµέ-
νες εκτάσεις, προκειµένου να βοηθηθεί η φυσική αναγέννηση, η
οποία θα ολοκληρωθεί εντός του έτους µε τη συνδροµή των το-
πικών δασικών συνεταιρισµών. 

Αναδασώσεις –και αυτό είναι προς πληροφόρηση και εκείνων
οι οποίοι δεν έχουν εντρυφήσει στα δασολογικά- δεν θα γίνουν
στην παρούσα φάση, διότι θα εκτιµηθεί πρώτα η πορεία της φυ-
σικής αναγέννησης και θα αποφασιστεί µέσα στην αναγκαία πε-
ρίοδο των δύο ετών. Πιθανή πάντως εκτίµηση είναι ότι δεν θα
απαιτηθούν αναδασώσεις, όπως και αντιπληµµυρικά έργα. Αυτές
είναι οι πρώτες εκτιµήσεις των ειδικών επιστηµόνων των υπηρε-
σιών και δεν µπορούµε να τις αµφισβητήσουµε.

Όσον αφορά την έκταση που βρίσκεται εντός του Αγίου
Όρους, που είναι και συντριπτικά η µεγαλύτερη έκταση που κα-
ταστράφηκε, πρέπει να αναφερθεί εδώ ότι αποτελεί αρµοδιότητα
της Ιεράς Επιστασίας. Θα συνταχθεί κι εδώ ξεχωριστή µελέτη
από ιδιώτες δασολόγους µε µέριµνα της Ιεράς Επιστασίας, η
οποία στη συνέχεια θα εγκριθεί από τις αρµόδιες υπηρεσίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Δεν έχω παραπάνω χρόνο, για να σας δώσω περισσότερα
στοιχεία. Απλώς, να πω ότι για ακόµα µια φορά, τόσο η πρόληψη,
όσο και η αποκατάσταση από ενδεχόµενες πυρκαγιές είναι ένα
βασικό ζητούµενο, ένα βασικό διακύβευµα, είναι µία βασική υπο-
χρέωση της πολιτείας κι εµείς είµαστε εδώ ταγµένοι να υπηρε-
τήσουµε αυτό το σκοπό µε κάθε µέσο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Εισερχόµεθα στην τρίτη µε αριθµό 143/28-8-2012 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε το κόστος της υπηρεσίας τηλεφωνικών ραντεβού του
ΕΟΠΥΥ.

Κύριε Μαρκόπουλε, όπως γνωρίζετε κατά τον Κανονισµό,
έχουµε κι άλλη ερώτηση µε το ίδιο ή παρεµφερές αντικείµενο
από τον κ. Ηλία Παναγιώταρο της Χρυσής Αυγής. 

Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι, να τις συζητήσουµε µαζί;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. Δεν έχω πρόβληµα,

κύριε Πρόεδρε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Συµφωνώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ωραία. 
Η µε αριθµό 143/28-8-2012 τρίτη επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντί-
νου Μαρκόπουλου και η τρίτη µε αριθµό 157/28-8-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ.
Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε το κόστος
της υπηρεσίας τηλεφωνικών ραντεβού του ΕΟΠΥΥ όπως προ-
είπα ερωτήσεις θα συζητηθούν µαζί. Στις επίκαιρες ερωτήσεις
θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σαλµάς.

Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε πρώτος το λόγο για να εξηγήσετε
την ερώτησή σας,  για δύο λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, έχει δηµιουργηθεί πάνω από ένα µήνα τερά-
στιο ζήτηµα µε το κόστος των τηλεφωνικών κέντρων ή µάλλον
των αριθµών, διότι κανείς δεν µπορεί να καταλάβει πώς φτάσαµε
από το 184 σε τέσσερα-πέντε τηλέφωνα τετραψήφια, πενταψή-
φια, τα οποία µπερδεύουν ιδιαίτερα τους συνταξιούχους.

Το µεγαλύτερο θέµα που έχει δηµιουργηθεί δεν είναι µόνον
αυτό. Είναι το πολύ µεγάλο κόστος του τηλεφωνήµατος και το
πολύ µεγαλύτερο κόστος το οποίο δηµιουργείται από το γεγονός

ότι ο καθένας δεν εξυπηρετείται σε ένα ή σε δύο λεπτά, αλλά
σύµφωνα µε τη στατιστική που έχω κάνει προσωπικά –θα µου
επιτρέψετε- χρειάζεται από τέσσερα έως επτά λεπτά, µε αµφί-
βολο αποτέλεσµα, αν θα φτάσει σε ραντεβού για τη συγκεκρι-
µένη ειδικότητα και την κοντινή περιοχή που θέλει ο κάθε
ασθενής και ιδιαίτερα ο συνταξιούχος, που δεν χρειάζεται να συ-
ζητήσουµε πόσο δυσκολεύεται την τελευταία περίοδο.

Έτσι, λοιπόν, υπάρχουν διάφορες εκτιµήσεις, δηµοσιογραφι-
κές αλλά και αναλύσεις, για το κόστος της υπηρεσίας αυτής, η
οποία ξαφνικά από το 184 και ένα κόστος τηλεφωνικό της τάξεως
του 0,03 ευρώ ανά τηλεφώνηµα, όπως ήταν πριν, έχει φτάσει στη
µεν κλήση από σταθερό από 0,98 έως 1,08 ανά λεπτό, που ση-
µαίνει τριάντα φορές πάνω ανά λεπτό και ενδεχοµένως εκατόν
πενήντα φορές πάνω ανά τηλεφώνηµα και δεύτερον, σε υπερ-
πολλαπλάσια που πλησιάζει τα 2 ευρώ όταν η κλήση γίνεται από
κινητό.

Κύριε Υπουργέ, αντιλαµβάνεστε ότι πρώτα απ’ όλα ως Βου-
λευτής δέχοµαι πολύ µεγάλη πίεση να σας ζητήσω –και λογικό
είναι αυτό- να µας πείτε τι ακριβώς συµβαίνει, τι συνέβη στον
ΕΟΠΥΥ, αν το ξέρατε αυτό, αν ο ΕΟΠΥΥ το έκανε µόνος του, τι
προτίθεστε να κάνετε για την άµεση µείωση της χρέωσης και από
το σταθερό και από το κινητό κι αν θα µας δώσετε τους όρους
των συµβάσεων αυτών. Μπορεί µεν να φαίνεται ότι είναι µικρό
το κόστος ενός απλού τηλεφωνήµατος για έναν άνθρωπο, εδώ
όµως, όπως σας το ανέλυσα, φτάνει τα 6 ευρώ και τα 7 ευρώ
πολλές φορές ανά τηλεφώνηµα και αυτό σηµαίνει τεράστια
κέρδη για συγκεκριµένες εταιρείες, το οποίο δεν είναι ανεκτό πο-
λιτικά. 

Θα θέλαµε να µας πείτε αν είναι ανεκτό και από εσάς ως πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου και σε τελική ανάλυση αν προτίθεστε
να λάβετε µέτρα επ’ αυτού του θέµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όπως προείπε ο κ. Μαρκόπουλος,

το κόστος αυτών των τεσσάρων, πέντε εταιρειών είναι πραγµα-
τικά υπερβολικό. Το θέµα είναι πρωτίστως ειδικό. 

Οι Έλληνες ασφαλισµένοι στον ΕΟΠΥΥ βοµβαρδίζονται, στην
κυριολεξία, τον τελευταίο καιρό µε τεράστιες µειώσεις στους
ήδη κουτσουρεµένους µισθούς τους ή τις συντάξεις τους και
έχουν αυξήσεις των εισφορών τους προς τα ασφαλιστικά ταµεία.
Δεν µπορούν να πάρουν τα φάρµακά τους από τα φαρµακεία. 

Όλοι γνωρίζετε την κατάσταση στην οποία βρίσκεται το ελλη-
νικό κράτος και σίγουρα δεν φταίνε γι’ αυτό ούτε οι φαρµακο-
ποιοί ούτε οι ασφαλισµένοι, οι οποίοι από σήµερα για µία ακόµη
φορά ψάχνουν να βρουν τρόπους να πάρουν τα φάρµακά τους.
Δεν φταίνε επίσης οι Έλληνες ασφαλισµένοι για το αίσχος που
υπάρχει στα δηµόσια νοσοκοµεία, όπου περιµένουν στις ουρές
για να θεωρήσουν ένα βιβλιάριο και να µπορέσουν να πάνε για
µια µορφή εξέτασης ή περίθαλψης σε κάποιο νοσοκοµείο, την
ίδια στιγµή που οι πάσης φύσεως λαθροµετανάστες απολαµβά-
νοντας το πρόγραµµα «Ξένιος Ζευς» περιθάλπονται δωρεάν.

Μας κάνει εντύπωση πώς ο κ. Βουδούρης τόλµησε σε κάποιες
τηλεοπτικές εκποµπές ως Πρόεδρος του ΕΟΠΥΥ, αλλά και σε
κάποιο δελτίο Τύπου που έστειλε την 1η Αυγούστου, να αναφέρει
ότι το κόστος του τηλεφωνικού αριθµού 184 ήταν πολύ µεγάλο
και το επωµίζονταν ο ΕΟΠΥΥ, ενώ τώρα το επωµίζονται οι απλοί
Έλληνες συνταξιούχοι ή ο απλός Έλληνας πολίτης που θέλει να
κλείσει ένα ραντεβού.

Σας είπε ο κ. Μαρκόπουλος κάποιες ερωτήσεις που κάνουν
όλοι οι Έλληνες. Εγώ θα ήθελα να ρωτήσω το εξής: Μέσα σε
αυτές τις υπέρογκες εισφορές που πληρώνουν οι Έλληνες πο-
λίτες –εργαζόµενοι και εργοδότες- δεν είναι υποχρεωµένο το ελ-
ληνικό κράτος, ο ΕΟΠΥΥ, να παρέχει και δωρεάν τηλεφωνικές
υπηρεσίες; Για να κλείσουν ένα απλό ραντεβού θα πρέπει να στή-
νονται τόσα λεπτά στο τηλέφωνο και να χρεώνονται µε τιµές «ροζ
τηλεφωνηµάτων» ή µέντιουµ ή µεταµεσονύκτιων εκποµπών; Δεν
θα έπρεπε, αν µη τι άλλο, αυτή η πρώτη επαφή που έχει ο Έλλη-
νας φορολογούµενος µ’ αυτό το φαύλο ελληνικό κράτος, να είναι
δωρεάν όπως έχει υποχρέωση; Γιατί στέλνετε τον κόσµο στην
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ιδιωτική περίθαλψη; Γιατί αναγκάζετε πολλούς να διπλοπληρώ-
νουν –ξέρετε πολύ καλά τι εννοούµε- µια ιδιωτική ασφάλεια γιατί
πια η δηµόσια ασφάλεια που είχαν µέχρι τώρα, δεν τους παρέχει
τίποτα; Γιατί όλα αυτά; Για να γλιτώσει ο ΕΟΠΥΥ κάποια λεφτά
που χρεώνονταν από τον τηλεφωνικό αριθµό 184; 

Ας φρόντιζαν τα οικονοµικά τους να είναι σωστά, να µη γίνον-
ταν οι ρεµούλες των τελευταίων δεκαετιών και να διαλύονται τα
νοσηλευτικά ιδρύµατα και όλο µας το ασφαλιστικό σύστηµα. Ας
φρόντιζαν γι’ αυτά, όλα αυτά τα χρόνια, ώστε να µπορούν να πα-
ρέχουν τη «δωρεάν» περίθαλψη στους Έλληνες πολίτες, γιατί
έχουµε φτάσει να την «πληρώνουµε χρυσή» και να µην έχουµε
την παραµικρή ανταπόδοση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω να µπω στην ουσία της ερώτησης, η οποία είναι

επίκαιρη κι έχει το ενδιαφέρον και της κοινωνίας, αλλά και των
ασφαλισµένων, να κάνω µία κατ’ αρχήν τοποθέτηση για τον
ΕΟΠΥΥ.

Το πρόβληµα του ΕΟΠΥΥ είναι ακριβώς αυτό για το οποίο
τώρα αναφέρεστε. Έχει σχεδιαστεί να δίνει τα πάντα στους πάν-
τες, χωρίς να έχει προβλεφθεί πού θα βρει τα λεφτά να τα δώσει.
Δηλαδή ο Οργανισµός αυτός, όπως έχω πει κατ’ επανάληψη, έχει
τον αγρότη µε 12 ευρώ µηνιαία ασφαλιστική εισφορά και τώρα
του δίνει τη δυνατότητα, σε ιδιωτικά κέντρα να κάνει οποιαδή-
ποτε επέµβαση εντελώς δωρεάν. Αυτή η µεγαλοθυµία των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων οδήγησε στο εξής πρόβληµα της
ρευστότητας, να µην µπορεί να ανταποκριθεί στις πληρωµές,
ανάλογα µε τις δαπάνες και τα έσοδα που έχουν προβλεφθεί. 

Εποµένως, µπορούµε να πούµε γιατί έχει προβλεφθεί να δοθεί
περίθαλψη σε ανθρώπους µε χαµηλή ασφαλιστική εισφορά και
χωρίς να πληρώνει το κράτος, αλλά δεν µπορούµε να πούµε ότι
δεν καλύπτει ο ΕΟΠΥΥ τους ασφαλισµένους. Το 95% των Ελλή-
νων πολιτών είναι στον ΕΟΠΥΥ και πραγµατικά, τους καλύπτει
τόσο πολύ σε όλα, που δεν έχει να τα πληρώσει. 

Να κάνω µία παρένθεση για τους φαρµακοποιούς, γιατί είναι
η αγωνία σας και η αγωνία όλων των ασφαλισµένων σήµερα. 

Πράγµατι, παρά το γεγονός ότι είχαµε διαβεβαιώσει τους φαρ-
µακοποιούς ότι θα καταβάλαµε στις δυνατότητες που έχει ο Ορ-
γανισµός, τις πληρωµές προς αυτούς, προχώρησαν σε µία
κινητοποίηση και άλλοι σύλλογοι, χωρίς να έχουν νοµιµοποίηση,
υπό την έννοια ότι έχει πληρωθεί σε αυτούς ο Μάιος, αλλά και
δεν έχουν συνταγές τον Ιούνιο, όπου θα είχαν λόγο να βγουν σε
κινητοποίηση, όπως ο Σύλλογος της Αττικής ή της Αχαΐας, µετά
τις 20 Σεπτεµβρίου αν δεν ήµασταν συνεπείς. Όµως, µερικοί σύλ-
λογοι βγήκαν σε κινητοποίηση, µε το πρόσχηµα ότι τους χρω-
στάµε πριν το 2012, δηλαδή, από το 2011. Όπως αντιλαµβά-
νεστε, δεν µπορεί να ταλαιπωρείται ο κόσµος επειδή ξαφνικά κά-
ποιοι σύλλογοι αποφάσισαν να βρουν επιχείρηµα ή να βρουν
αιτία ή να βρουν λόγο. 

Εγώ σήµερα, λοιπόν, κάλεσα τον Πανελλήνιο Φαρµακευτικό
Σύλλογο, κάλεσα και την αλυσίδα διανοµής –φαρµακοβιοµηχα-
νία, φαρµακαποθήκες- σε συνεχόµενη συνεδρίαση και συζήτησα
δύο πράγµατα: Πρώτον, είπαµε ότι καταβάλλονται οι πληρωµές
του Μαΐου και δεύτερον, ζήτησα να ρυθµιστεί µόνη της η αγορά
στην αλυσίδα διανοµής όσον αφορά την πίστωση, ώστε να δώ-
σουν οι βιοµηχανίες περισσότερη πίστωση στις φαρµακαποθή-
κες και οι φαρµακαποθήκες περισσότερη πίστωση στους φαρµα-
κοποιούς, ώστε να µπορέσει να ισορροπήσει και ο ΕΟΠΥΥ στις
πληρωµές του, διότι ήδη πάγιος κανόνας είναι ότι η αγορά συ-
ναντά τις πληρωµές. Δεν συναντά ποτέ η πληρωµή την αγορά. 

Αν παρ’ όλα αυτά δεν συναντήσει η αγορά την πληρωµή, εί-
παµε ότι παρεµβαίνουµε στήνοντας ένα µηχανισµό στον ΕΟΠΥΥ
και παρεµβαίνοντας στη διανοµή για να στηρίξουµε την επιταγή
του φαρµακοποιού, του απλού, της γειτονιάς, ο οποίος πραγµα-
τικά έχει πρόβληµα επιταγής. Είµαστε διατεθειµένοι, ο ΕΟΠΥΥ
να µεσολαβήσει σε αυτήν την εφοδιαστική αλυσίδα για να δίνει
φάρµακα στους φαρµακοποιούς και να πληρώνει στη συνέχεια

το κέρδος µόνο του φαρµακοποιού, όταν πουλάει το φάρµακο.
Περιµένουµε να δούµε πώς θα τοποθετηθούν οι φαρµακοποιοί

σε αυτήν την πρόταση και ελπίζω  ότι θα έχουµε καλό αποτέλε-
σµα.

Όσον αφορά την ερώτησή σας, για να είµαστε ειλικρινείς,
αυτός ο διαγωνισµός για το τηλεφωνικό νούµερο «184», που µε-
τεβλήθη σε αυτά τα πενταψήφια τηλέφωνα, ήταν µία πρόσκληση
ενδιαφέροντος –για να είµαι απολύτως ακριβής- τον οποίον εγώ
βρήκα. Τον βρήκα ολοκληρωµένο.

Η επιχειρηµατολογία ότι δίνονταν 10 εκατοµµύρια ευρώ από
το ΙΚΑ συν 1,5 εκατοµµύριο ευρώ περίπου που πλήρωνε ο ασφα-
λισµένος που έκανε χρήση του τηλεφώνου, είναι µία επιχειρηµα-
τολογία που οδήγησε σε αυτήν την µετατροπή του τηλεφωνικού
αριθµού «184» σε αυτά τα ψηφία. Δεν θα στηρίξω αυτήν την επι-
χειρηµατολογία, διότι θα σας πω απλά ότι και εµένα µε ενοχλεί
το υψηλό κόστος που είχαν αυτές οι τηλεφωνικές κλήσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ)

Κι εµένα µε ενοχλεί ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η διαφήµιση.
Σήµερα το πρωί είδα στις στάσεις λεωφορείων να διαφηµίζεται
ο τρόπος µε τον οποίο θα κλείνονται τα ραντεβού µε το γιατρό.
Τηλεφώνησα µετά στον κ. Βουδούρη και του είπα: Αυτό είναι
απαράδεκτο, φτιάξε ένα πλαίσιο µε το οποίο θα µπορούν να δια-
φηµίζονται. Ταλαιπωρείται όλος ο κόσµος µε αυτές τις διαφηµί-
σεις. Σε τελική ανάλυση δεν καταλαβαίνει και το γεροντάκι στη
γειτονιά ποιο νούµερο πρέπει να καλέσει. Είναι ένα πρόβληµα το
οποίο σας το λέµε κι εµείς.

Τι κάναµε εµείς σε αυτό το πρόβληµα; Μελέτησα τη σύµβαση
και την πρόσκληση ενδιαφέροντος και είδα ότι έδινε τη δυνατό-
τητα να είναι πάνω από 1 ευρώ, περίπου στο 0,8 ευρώ, η ανώτατη
τιµή. Αµέσως όλες οι εταιρείες και οι τέσσερις που εµφανίστηκαν
στον Οργανισµό, πήγαν στην ανώτατη τιµή. Φάνηκε ότι δεν λει-
τουργούσε ο ανταγωνισµός. Πώς είναι δυνατόν να πάνε σε αυτήν
την τιµή; Κι εγώ σας οµολογώ πως το 0,8 ευρώ ήταν ακριβό κατά
τη δική µου άποψη, χωρίς να έχω στοιχεία για να σας πω τα
κέρδη των εταιρειών µε ασφάλεια. Και για µένα ήταν ακριβό. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και έδωσα εντολή στον κ. Βουδούρη να προ-
χωρήσουµε σε µία διαπραγµάτευση µε τις εταιρείες και να ζητή-
σουµε να µην εξαντλήσουν το πλαφόν του ορίου στη χρέωση,
αλλά να κατέβουν πιο χαµηλά, για να µπορέσει και ο ανταγωνι-
σµός να λειτουργήσει και οι ασφαλισµένοι να έχουν κέρδος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού).

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε Υ-

πουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή

αναλύσατε και θέµατα του ΕΟΠΥΥ θα καταναλώσω τα δύο λεπτά
και ελπίζω το Προεδρείο να µου δώσει άλλα τριάντα δευτερόλε-
πτα για το ίδιο το θέµα. 

Κατ’ αρχάς, πρέπει να σας πω ότι ο ΕΟΠΥΥ δεν τα καλύπτει
όλα. Δεν καλύπτει τίποτα. Και αυτά που εµφανίζεται ότι καλύπτει
στον ασφαλισµένο, τα καλύπτει τσάµπα για τις υπηρεσίες  των
επιστηµόνων, οι οποίοι παρέχουν στους ασφαλισµένους. 

Ενώ, λοιπόν, φαίνεται ότι καλύπτει τον ασφαλιζόµενο, δεν πλη-
ρώνει ούτε το γιατρό ούτε το φαρµακοποιό. Άρα ο ΕΟΠΥΥ δεν
υπάρχει -είναι µια ταµπέλα, ένας τίτλος χωρίς περιεχόµενο- ούτε
για σας που είστε Υπουργός και τον βρήκατε, έτσι όπως τον βρή-
κατε ούτε για τον ασφαλισµένο.

Δεύτερον, είπατε ότι ενόψει της απεργίας –άκουσα ένα πε-
ρίεργο συναίσθηµά σας- καλέσατε τους συλλόγους των φαρµα-
κοποιών και των γιατρών που απεργούν.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε ότι χρωστάτε ως κράτος –είστε µέλος
της εκτελεστικής εξουσίας, της Κυβέρνησης- 80.000 ευρώ µεσο-
σταθµικά σε κάθε φαρµακείο της χώρας; Πού θα βρει ο φαρµα-
κοποιός 80.000 ευρώ για να ανοίξει το φαρµακείο του και να
προµηθευτεί φάρµακα; 

Αντί, λοιπόν, να καλέσετε όλους αυτούς, έπρεπε πρώτα να
έχετε καλέσει τις πολυεθνικές φαρµακευτικές εταιρείες, που
υποβάλλουν στο µαρτύριο του εκβιασµού και ζητούν µπροστά
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τα λεφτά από τους φαρµακοποιούς, αυτούς που όλα αυτά τα
χρόνια µε τις απίθανες, απίστευτες υπερτιµολογήσεις των φαρ-
µάκων έχουν βγάλει πολλά εκατοµµύρια και όχι τους φαρµακο-
ποιούς.

Επίσης, πρέπει να καλέσετε τον κ. Στουρνάρα να σας δώσει
τα λεφτά που χρωστάει στον ΕΟΠΥΥ, διότι κρατάει τον προϋπο-
λογισµό του κράτους.

Τέλος, πρέπει επίσης να καλέσετε εκείνους που όταν έκαναν
το κούρεµα των οµολόγων, κατόρθωσαν να στερήσουν
12.000.000.000 ευρώ από τα ασφαλιστικά ταµεία –ιδού τα απο-
τελέσµατα των ασφαλιστικών ταµείων- να ανακεφαλαιοποιήσουν
µόνο τις τράπεζες και τη δική µας τη σύνταξη και τα φάρµακα
του πατέρα µας, του παππού µας -αν ζει- και τα δικά µας «τα
έγραψαν στα παλαιότερα των υποδηµάτων τους». Αυτά τα έκανε
η Κυβέρνησή σας. Εγώ δεν τα ψήφισα.

Τρίτον, εάν πράγµατι αυτά που λέτε είναι αλήθεια –και δεν έχω
καµµία αµφιβολία, κύριε  Σαλµά- ότι δηλαδή ο κ. Βουδούρης πα-
ρέλαβε το 184 από το ΙΚΑ, το βρήκατε εσείς µε περίπου
10.000.000 ευρώ κόστος για το κράτος και άλλα 2.000.000 ευρώ
για τον ασφαλισµένο και έναντι αυτού προχώρησε σε αυτή την
κερδοσκοπική σύµβαση µε αυτές τις πέντε εταιρείες, έπρεπε να
έχετε απολύσει τον κ. Βουδούρη αντί να τον καλείτε να τον πα-
ρακαλέσετε να παρακαλέσει τις εταιρείες να µην πάνε στο πλα-
φόν. 

Αυτό είναι κυβέρνηση. Δεν είστε εδώ για να παρακαλέσετε τον
κ. Βουδούρη να παρακαλέσει τις εταιρείες. Είστε εδώ για να δια-
σφαλίσετε τουλάχιστον, την ώρα που κόβετε συντάξεις και ετοι-
µάζεστε να κάνετε και άλλες περικοπές σε επικουρικές και σε
κύριες, την ώρα που ο συνταξιούχος και ο κάθε µισθωτός του
ιδιωτικού ή του δηµόσιου τοµέα πρέπει να πάει να πληρώνει τα
φάρµακά του και µετά να περιµένει στη σειρά και να χάσει και το
µεροκάµατό του γι’ αυτά τα φάρµακα, ένα πιο φτηνό τηλέφωνο,
αφού δεν µπορείτε να του διασφαλίσετε ούτε φάρµακα ούτε για-
τρούς ούτε ασφάλιση ούτε ασφάλεια για την τρίτη του ηλικία.

Αντί, λοιπόν, να µας πείτε ότι θα τους παρακαλέσετε, σας
καλώ τώρα να δεσµευτείτε ότι θα επιστρέψετε στο 0,03 του
«184». Μια χαρά δούλευε. Τα κάναµε ακριβότερα, τα κάναµε δυ-
σκολότερα και αναγκαζόµαστε και να «µαλώνουµε» µεταξύ µας.
Είναι κάτι πολύ απλό. Αν η Κυβέρνηση δεν µπορεί να λύσει το
θέµα των τηλεφωνηµάτων του ΕΟΠΥΥ, τότε αυτό που έρχεται
δεν είναι βουνό να το διαβεί, είναι κάτι πολύ µεγαλύτερο απ’ όσο
µπορεί κανείς να φανταστεί.

Τέλος, εάν ο ΕΟΠΥΥ είναι χωρίς προίκα, αν ο ΕΟΠΥΥ δεν δίνει
φάρµακα, δεν πληρώνει γιατρούς, δεν µπορεί να τακτοποιήσει
το θέµα των τηλεφωνηµάτων, να απολύσετε τον κ. Βουδούρη και
να βάλετε κάποιον της αρεσκείας σας για να µην έρχεσθε του-
λάχιστον εδώ και να λέτε ότι τον βρήκατε. Θα βάλετε κάποιον
που θα µπορείτε να τον παίρνετε το πρωί τηλέφωνο και το βράδυ
να το έχει υλοποιήσει, γιατί φτάνουµε σε αυτή την Αίθουσα να
µιλάµε για τα τηλέφωνα, που πράγµατι έχουν το κόστος των «ροζ
τηλεφώνων». Και προκαλεί θυµηδία να δει η γιαγιά στο σπίτι το
τηλέφωνο του παππού µε τιµολόγιο «ροζ». 

Είναι ντροπή, είναι κατάντια για το πολιτικό σύστηµα και για
µια κυβέρνηση να µην µπορεί να κάνει τα ελάχιστα. Εάν δεν µπο-
ρείτε να κάνετε τα ελάχιστα, τότε είναι βέβαιο ότι δεν θα πετύ-
χετε και τα µεγάλα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε  συνά-
δελφε.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ηλίας Παναγιώταρος για τρία
λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Πρώτον, είπατε ότι οι φαρµακοποιοί
ζορίζονται. Σας το είπαµε, το παραδεχθήκατε. Φανταστείτε ο
απλός συνταξιούχος και ο απλός µισθωτός. Δεν υπάρχει λέξη
που να εκφράζει αυτό που περνάει τώρα.

Δεύτερον, έχουµε δείγµατα γραφής όλων αυτών των εται-
ρειών µε τα τετραψήφια, πενταψήφια. Ξέρουµε πολύ καλά «τι
καπνό φουµάρουν», γιατί δώσαµε τον πρώτο λόγο, το πρώτο
βήµα που πρέπει να κάνει ένας ασφαλισµένος, για να µπορέσει
να προχωρήσει τη διαδικασία, να πάρει τα φάρµακα ή να κλείσει
κάποιο ραντεβού σε αυτές τις εταιρείες, που οι περισσότερες
ήταν υπόλογες κατά το παρελθόν και συνεχίζουν να είναι υπό-

λογες για τις «ροζ γραµµές», για τις υπερχρεώσεις κ.λπ..
Τρίτον, πλαφόν δεν θα µπορούσε να έχει µπει, που είναι κάτι

πολύ απλό; Να γίνει µειοδοτικός διαγωνισµός µε πλαφόν. Πάλι
θα έπεφταν «σαν τα κοράκια» για να συµµετάσχουν στο διαγω-
νισµό και θα έκανε τη δουλειά του πολύ καλύτερα το δηµόσιο.

Επίσης, λέτε ότι υπάρχει ανταγωνισµός µεταξύ αυτών των
εταιρειών. Αφού µιλάτε για ανταγωνισµό, γιατί δεν δίνετε και το
δικαίωµα –να πούµε τώρα και κάτι για να αλλάξουµε τη συζή-
τηση- στον απλό εργαζόµενο που θέλει να ασφαλιστεί, αφού
λέτε ότι υπάρχει ανταγωνισµός; Γιατί να υπάρχει ανταγωνισµός
κάπου και µονοπώλιο κάπου αλλού; Οι περισσότεροι από αυτούς
τους φουκαράδες και µη, που παίρνουν τα τηλέφωνα στον
ΕΟΠΥΥ για περίθαλψη κ.λπ., όπως γνωρίζετε, και ειδικότερα οι
ελεύθεροι επαγγελµατίες, δεν έχουν τη δυνατότητα ούτε το τη-
λέφωνο να πάρουν, γιατί δεν είναι ταµειακώς ενήµεροι και δεν
µπορούν να χρησιµοποιήσουν ούτε το τηλέφωνο του ΕΟΠΥΥ και
χρεώνονται. Και χρεώνονται µε τόκους γι’ αυτά τα οποία χρω-
στούν. Και την ίδια στιγµή, δεν µπορούν να απολαύσουν αυτό το
δικαίωµα της περίθαλψης. 

Τέταρτον, είπατε ότι δεν υπάρχουν λεφτά. Τι έγινε µε όλους
αυτούς τους απατεώνες διοικητές των διαφόρων ασφαλιστικών
ταµείων, που τζογάριζαν τα κεφάλαια των ταµείων σε τοξικά οµό-
λογα και εξαφάνισαν τα τελευταία κεφάλαια που υπήρχαν –πρό-
σφατα είναι αυτά τα γεγονότα. Έγινε κάτι για να πάρουµε τα
λεφτά πίσω ή θα πρέπει να ξεζουµίσουµε και άλλο τους απλούς
µισθωτούς και τους συνταξιούχους; 

Και κάτι ακόµη. Εκτός από τις πολυεθνικές υπάρχουν και φαρ-
µακευτικοί συνεταιρισµοί. Γιατί δεν ψάχνουµε να βρούµε µία
φόρµουλα για να παρακάµψουµε τις πολυεθνικές, που όπως είπε
και ο κύριος συνάδελφος, όπως λένε όλοι και οι φαρµακοποιοί
και όσοι γνωρίζουν, επειδή «έχουν το µαχαίρι και το πεπόνι», κά-
νουν ό,τι θέλουν; Ας βρούµε τον τρόπο να τους παρακάµψουµε
και σιγά-σιγά να λύνουµε ένα-ένα τα προβλήµατα, τα οποία έχει
αυτή η ταλαίπωρη δηµόσια περίθαλψη, ο ΕΟΠΥΥ και όλα αυτά. 

Κάτι πρέπει να κάνετε και ξεκινήστε από αυτό το πολύ απλό,
αυτό το αίσχος των τετραψήφιων, πενταψήφιων αριθµών. Ας
επανέλθει το καθεστώς στο προϋπάρχον «184». Είναι απλό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ, κύριε  συνά-

δελφε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για να απαντήσει σε έξι

λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ούτε

συνεννοηµένοι να ήµασταν. Μόλις πριν δυο ώρες έκανα αυτό το
οποίο µου ζητήσατε, κύριε  Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πάρα πολύ ωραία!
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είχα

αµέσως µετά τη συνάντηση µε τους φαρµακοποιούς, τους βιο-
µήχανους, πολυεθνικές και ελληνικές, τις φαρµακαποθήκες και
τους ζήτησα να αυξήσουν την πίστωση στους φαρµακοποιούς.
Αυτό, απ’ ό,τι µου είπαν, έγινε πρώτη φορά στα χρονικά, διότι
πρέπει να διευκολύνουν όλο το σύστηµα διανοµής. Γι’ αυτό πρό-
τεινα και εναλλακτικά τη µεσολάβηση, όπως σας είπα, του
ΕΟΠΥΥ.

Κύριε  Παναγιώταρε, σας είπα ότι το αντίθετο είναι το πρό-
βληµα. Είδατε τι είπατε; «Και αυτοί που δεν είναι ασφαλιστικά
ενήµεροι, να µην µπορούν να έχουν περίθαλψη;». Ακριβώς!
Επειδή το ασφαλιστικό σύστηµα δεν έχει ολοκληρωµένα µητρώα
ενηµερότητας και έµµεσων µελών, ο ΕΟΠΥΥ, επειδή δεν έχει µη-
τρώα δικαιούχων, καλύπτει τους πάντες και τους ασφαλιστικά
µη ενήµερους, γιατί δεν έχει αρχείο για το ποιος είναι ενήµερος.

Είναι µια παθογένεια του ασφαλιστικού συστήµατος για χρό-
νια. Ήµουν αυτός που ζήτησα να δηµιουργηθούν τα µητρώα, αν
δείτε τη συνέντευξή µου πριν ένα µήνα, όπου προήδρευσα στον
ΕΟΠΥΥ. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Επιτρέψτε µου να έχω αντίθετη
άποψη, δηλαδή όχι εγώ, όµως ισχύει το αντίθετο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Αυτό
που σας λέω για τα µητρώα είναι υπεύθυνο.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μην κάνετε διαλογική
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συζήτηση, κύριε Υπουργέ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Όσον

αφορά τον κ. Στουρνάρα, κύριε Μαρκόπουλε, και αυτό το έχουµε
δροµολογήσει. Έχουµε υπουργική σύσκεψη µέσα στην εβδο-
µάδα για το θέµα της χρηµατοδότησης του ΕΟΠΥΥ, την Τετάρτη.
Γι’ αυτό είµαστε επί ποδός. 

Αναφορικά µε τη συνεννόησή µου µε τον Πρόεδρο του ΕΟΠΥΥ
κ. Βουδούρη, για να προχωρήσει σε διαπραγµατεύσεις, εγώ δεν
παρακαλώ. Ως Υπουργός δίνω εντολές στους προέδρους και
πρέπει να σας πω ότι αυτή η εντολή είχε και αποτελέσµατα. 

Όπως σας είχα πει την προηγούµενη φορά που απαντούσα σε
επίκαιρη ερώτηση για την έκπτωση στο µοριακό έλεγχο, που πή-
ραµε 10%, σήµερα σας ανακοινώνω ότι αποτέλεσµα αυτής της
πρώτης διαπραγµάτευσης προς τις τέσσερις εταιρείες ήταν να
δώσουν όλες 10% έκπτωση. Καµµία εταιρεία σε πρώτη φάση δεν
θα ξαναπεράσει το 1 ευρώ από σταθερό τηλέφωνο. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό δεν είναι τίποτα. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το αν

είναι ή δεν είναι τίποτα, κύριε Μαρκόπουλε …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Υπουργέ, δεν θα

απαντάτε σε οποιαδήποτε παρέµβαση.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το αν

είναι ή δεν είναι τίποτα, είναι υποκειµενικό. Εγώ αυτό που πρέπει
να σας πω σήµερα είναι ότι απ’ αυτό που παρέλαβα, εξασφάλισα
10% έκπτωση για τους ασφαλισµένους. Το εξασφάλισα τώρα.
Είπα επίσης πως αν δεν λειτουργήσει στο µέλλον και ο ανταγω-
νισµός, ο ΕΟΠΥΥ επιφυλάσσεται να προχωρήσει -ως έχει δι-
καίωµα- σε συµπληρωµατική πρόσκληση ενδιαφέροντος και να
αναζητήσει να βρει πάροχο µε χαµηλότερη τιµή. 

Γιατί δεν καταργείται αυτό σήµερα και να προχωρήσουµε στο
184; Θα σας το πω. Τυπικά δεν είναι εύκολο να γίνει, γιατί το 184
το είχε µια εταιρεία απ’ αυτές τις τέσσερις. Για να ξαναστηθεί το
184 θέλει καινούργιο διαγωνισµό, ο οποίος θέλει τρεις ή τέσσε-
ρις µήνες για να τελειώσει. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αν το είχε, κύριε Υπουρ-
γέ, µια από τις τέσσερις, τότε ο κ. Βουδούρης πρέπει να απολυ-
θεί τώρα, γιατί αυτό που έκανε είναι κατάχρηση δηµοσίου
χρήµατος.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Προ-
σέξτε …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Μαρκόπουλε, σας
παρακαλώ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε
Μαρκόπουλε, εγώ είµαι εδώ για να σας δείξω την πεποίθησή µου
και να µοιραστούµε την κοινή αγωνία µας ότι πραγµατικά αυτό
που βλέπουµε σαν εικόνα δεν ήταν ικανοποιητικό. Αυτή την αγω-
νία τη µοιράζοµαι µαζί σας. Άρα δεν είναι κακό ο επερωτώµενος
Υπουργός µε τους ερωτώντες Βουλευτές να βρίσκονται σε κοινή
διαπίστωση.

Επειδή όµως όπως είπατε, εγώ έχω και την ευθύνη της εκτε-
λεστικής εξουσίας, είµαι υποχρεωµένος να κάνω και πέντε βή-
µατα. Το πρώτο έχει αποτέλεσµα. Θα είναι κάτω από 1 ευρώ.
Έχω εδώ όλες τις επιστολές, που είναι κάτω από 1 ευρώ όλες. 

Από εκεί και πέρα θα δούµε σε ένα µήνα τι κέρδη είχαν, θα τα
υπολογίσουµε περίπου και θα δούµε αν θα λειτουργήσει ο αντα-
γωνισµός προς τα κάτω. Είµαστε εδώ να πάρουµε και επόµενα
βήµατα, όπως και συµπληρωτική πρόσκληση ενδιαφέροντος, για
να µπορέσουµε αυτό το συναίσθηµα που έχουν όλοι οι ασφαλι-
σµένοι, µε αυτό το σύστηµα της διαφήµισης και το βοµβαρδισµό
που ξεπερνά κάθε όριο, να το προσαρµόσουµε. Αν χρειαστεί,
µπορεί να κάνουµε και διαφορετικό διαγωνισµό, ώστε να επανέλ-
θουµε σε έναν άλλο τύπο του 184 …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δηλαδή είστε ευχαριστη-
µένος µε αυτό το 10%; 

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θα σας
εξηγήσω…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Υπουργέ, µισό
λεπτό. 

Πυροδοτούµε µια συζήτηση µεταξύ των ερωτώντων και των
ερωτωµένων. Ο Κανονισµός δεν το επιτρέπει αυτό. Θα ερωτάτε
και θα απαντάτε διά µέσου του Προεδρείου. Αυτό επιβάλλει ο

Κανονισµός. Σας παρακαλώ, µην ανοίγετε διαλογική συζήτηση. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εντά-

ξει, κύριε Πρόεδρε. Είναι µια κοινή αγωνία που επειδή είµαι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Η αγωνία δεν αλλάζει

τον Κανονισµό. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Συµ-

φωνώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Θα απαντούσατε, αλλά δεν σας

επιτρέπει ο κύριος Πρόεδρος. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Επα-

νέρχοµαι για να διευκρινίσω το εξής: Το αν είναι ικανοποιητικό
ότι ως πολιτική ηγεσία ζητήσαµε να πάρουµε 10% έκπτωση από
αυτό που βρήκαµε, όπως σας ξαναείπα, αυτό αξιολογείται µόνο
θετικά. Το αν αυτό είναι η λύση του προβλήµατος, δεν είναι. 

Όµως υπάρχουν τα επόµενα βήµατα και έχουµε όλα τα όπλα,
τη διάθεση και τη βούληση, ώστε να µπορέσουµε να προσαρµό-
σουµε τα κόστη κλήσεων σε τιµές που να είναι ανεκτές, διαφο-
ρετικά εξετάζουµε ακόµη και το ενδεχόµενο να προχωρήσουµε
σε άλλη λύση. Δεν είναι κάτι για το οποίο έχουµε δέσµευση.

Τώρα θα αναφερθώ στους γιατρούς και θα κλείσω. Οι γιατροί
είναι πληρωµένοι τις επισκέψεις τους µέχρι και το Μάιο. Άρα οι
γιατροί πληρώνονται µε βάση τις συµβάσεις τους. Πρέπει να σας
πω ότι υπάρχει ενδιαφέρον και παρά την κινητοποίηση που εξήγ-
γειλε σήµερα µια ένωση γιατρών, που υποτίθεται ότι εκπροσω-
πούν τους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ, αλλά και ο Ιατρικός Σύλλογος
Αθηνών, οι γιατροί δεν ανταποκρίθηκαν. 

Οι γιατροί έλαβαν υπ’ όψιν τους το συµφέρον των πολιτών, σε-
βάστηκαν τον οργανισµό τον οποίον υπηρετούν και µε τον οποίον
έχουν υπογράψει συµβάσεις και σήµερα συνταγογράφησαν,
όπως συνταγογραφούσαν σχεδόν κάθε µέρα, αν εξαιρέσει κα-
νείς ότι είχαµε πρόβληµα µε τα φαρµακεία. Είχαν πάρει από την
Παρασκευή πολλοί ασφαλισµένοι τα φάρµακά τους. Έφτασε να
εκτελεστούν τετρακόσιες εξήντα µία χιλιάδες συνταγές και δια-
κόσιες εξήντα χιλιάδες να γραφτούν ηλεκτρονικά. Σήµερα οι για-
τροί δεν κινητοποιήθηκαν και ήταν εκεί για να εξυπηρετούν τον
κόσµο. 

Εποµένως συµπερασµατικά, µε όποιες δυσκολίες έχει αυτός
ο οργανισµός, αυτό που πρέπει να κάνουµε εµείς στις παρούσες
συνθήκες, είναι να περιορίσουµε τις δαπάνες, να περιορίσουµε
τη σπατάλη για να προστατεύσουµε τον πυρήνα των παρεχοµέ-
νων υπηρεσιών στους ασφαλισµένους και να κάνουµε µια προ-
σπάθεια να αυξήσουµε όσο µπορούµε το cash flow, τη ρευστό-
τητα πάνω απ’ όλα, αλλά και αν µπορούµε να κάνουµε κάτι για
τα έσοδα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Εισερχόµαστε τώρα στην τέταρτη µε αριθµό 156/28-8-2012

επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού της Χρυσής
Αυγής κ. Ελένης Ζαρούλια προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας, σχετικά µε την υπο-
στελέχωση του Κέντρου Υγείας της νήσου της Πάρου.

Το λόγο έχει η κ. Ζαρούλια, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώ-
τησή της για δυο λεπτά.

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Το καλοκαίρι βρέθηκα για ένα τριήµερο στην Πάρο. Με πλη-

σίασαν κυρίως πολύτεκνες µητέρες και µου είπαν ότι τα τελευ-
ταία τρία χρόνια, δεν υπάρχει παιδίατρος στο νησί και µε
ρώτησαν αν µπορώ να κάνω κάτι. Δεν δεσµεύτηκα, ωστόσο ξα-
ναπήγα πίσω στην Πάρο και επισκέφθηκα το Κέντρο Υγείας. 

Εκεί µε δέχθηκε η διευθύντρια, η οποία µου εξήγησε ότι τα
παιδιά δεν εµβολιάζονται λόγω της έλλειψης παιδιάτρου. Επίσης
µου είπε ότι κάνουν απέλπιδες προσπάθειες για να µεταβεί κά-
ποιος παιδίατρος από άλλο νησί των Κυκλάδων, προκειµένου να
εµβολιάσει τα παιδιά εν έτει 2012. Μου εξήγησε ότι πριν υπήρχαν
δυο παιδίατροι, αλλά συνταξιοδοτήθηκαν. Κανείς δεν ενδιαφέρ-
θηκε για την τύχη των παιδιών και την αναπλήρωση των παιδιά-
τρων. 

Μέσω της συζήτησης που είχα µε τη διευθύντρια, ανακάλυψα
ότι το Κέντρο Υγείας έχει και άλλες ελλείψεις. Είναι κενές δύο
θέσεις παιδιάτρων, µια θέση καρδιολόγου, µια θέση µαιευτήρα-
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γυναικολόγου, µια θέση ορθοπεδικού και µεταξύ άλλων είναι
κενή και µια εκ των δύο θέσεων νοσηλευτών. 

Για την κενή θέση νοσηλεύτριας είχε εκδηλώσει ενδιαφέρον
µετάθεσης η κ. Φανή Μπλέτσα, η οποία είναι κάτοικος Πάρου µε
τρία ανήλικα παιδιά. Έχει όλα τα σχετικά χαρτιά και έχει πάρει
την έγκριση από το Νοσοκοµείο Σύρου που είναι αρµόδιο,
ωστόσο η µετάθεση κολλάει στην κ. Όλγα Οικονόµου που είναι
διευθύντρια στο «Σισµανόγλειο».

Ως εκ τούτου, ρωτάµε τους αρµόδιους Υπουργούς για ποιο
λόγο δεν ολοκληρώνεται η µετάθεση της κ. Φανής Μπλέτσα και
για ποιο λόγο δεν πληρώνονται οι θέσεις των παιδιάτρων άµεσα
–έστω και µε απόφαση Υπουργού- καθώς και η θέση παθολόγου
και ακολούθως µια θέση ορθοπεδικού και µια θέση µαιευτήρα-
γυναικολόγου ως δεύτερη προτεραιότητα;

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Εµείς σας ευχαριστούµε. 
Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Σαλµάς σε τρία λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Πριν

έρθω να σας απαντήσω, µίλησα µε τις υπηρεσίες, για να µου
πουν ακριβώς τι συµβαίνει στα θέµατα για τα οποία µε ρωτάτε.

Ενηµερώνοµαι ότι όσον αφορά την κ. Μπλέτσα, που είναι µό-
νιµη υπάλληλος του κλάδου ΔΕ νοσοκόµων-µεταφορέων του πα-
ραρτήµατος, όντως είχε υποβάλει αίτηση µετάταξης στο Κέντρο
Υγείας Πάρου, αλλά επ’ αυτής γνωµοδότησε αρνητικά το υπη-
ρεσιακό συµβούλιο του νοσοκοµείου, µε το αιτιολογικό ότι δεν
πληρούνται οι προϋποθέσεις του ν. 3754/2009.

Υπήρξε και γνωµοδότηση. Η αιτούσα υπάλληλος υπηρετεί στο
«Σισµανόγλειο» Γενικό Νοσοκοµείο και στις 3/8 έκανε νέα αίτηση
µετάταξης, η οποία δεν έχει εξεταστεί ακόµη από το υπηρεσιακό
συµβούλιο του νοσοκοµείου. 

Όσον αφορά τους γιατρούς, που αναφερθήκατε, θα σας πω
τι έχει γίνει το τελευταίο διάστηµα. Η διεύθυνση προσωπικού
προχώρησε στο διορισµό του γιατρού Σιδέρη Παναγιώτη, σε
θέση επιµελητή Β’ παθολογίας στο Κέντρο Υγείας Πάρου του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Σύρου, ο οποίος όµως απέσυρε την υποψη-
φιότητά του από τη διεκδίκηση της θέσης, µε αποτέλεσµα η θέση
να αποβεί άγονη. Ξέρετε, αυτό είναι ένα σηµαντικό πρόβληµα
στην περιφέρεια. Προκηρύσσουµε θέσεις και οι γιατροί δεν πάνε.
Όµως έχουν τη δυνατότητα, µε το ισχύον νοµικό πλαίσιο, να διεκ-
δικούν πολλές θέσεις µαζί. Κάνουν τα χαρτιά τους για ένα νησί
σε µία αποµακρυσµένη περιοχή, για να αισθάνονται ασφάλεια
ότι θα καταλάβουν τη θέση, και την ίδια ώρα καταλαµβάνουν και
µιαν άλλη θέση σ’ ένα κεντρικό νοσοκοµείο. Κρίνονται για το κεν-
τρικό νοσοκοµείο και εγκαταλείπουν τη θέση αυτή στην περιφέ-
ρεια. 

Εδώ σκεπτόµαστε κάποια µέτρα γενικότερα ή και µε τη µορφή
πραγµατικών κινήτρων, για να µπορούν οι γιατροί να καταλαµ-
βάνουν τις θέσεις και να εργάζονται στην περιφέρεια, διότι τα κί-
νητρα που είχε δώσει η νοµοθεσία τα τελευταία δύο χρόνια,
τελικά δεν αποδείχθηκαν αρκετά. Και το δεύτερο που πρέπει να
δούµε, είναι την ποινή που πρέπει να βάλουµε σ’ έναν γιατρό ο
οποίος κρίνεται  και στη συνέχεια εγκαταλείπει τη θέση του, ενώ
προφανώς έχει δεσµεύσει τη θέση από κάποιον άλλον. Σε πάρα
πολλές περιπτώσεις µάλιστα, δεν υπάρχει και δεύτερος υποψή-
φιος λόγω  του προβλήµατος που προανέφερα. 

Το ίδιο συµβαίνει και µε τις άλλες θέσεις. Έπειτα από ένα έγ-
γραφο του 2010, της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης των Κυκλά-
δων, µε το οποίο ενηµέρωνε για τις ελλείψεις ιατρικού προσω-
πικού στο Κέντρο Υγείας της Πάρου, η διεύθυνση προσωπικού
του Υπουργείου ζήτησε από την αρµόδια διεύθυνση της δεύτε-
ρης υγειονοµικής περιφέρειας να διερευνήσει τη δυνατότητα
εσωτερικής µετακίνησης, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου
24 του ν. 3599/2007. 

Όσον αφορά τους επικουρικούς γιατρούς, έχουµε επανειληµ-
µένα προκηρύξει τη θέση της παιδιατρικής στο Κέντρο Υγείας
Πάρου τα τελευταία δύο χρόνια, χωρίς όµως να βρεθεί κανένας
ενδιαφερόµενος. 

Τα υπόλοιπα θα σας τα πω στη δευτερολογία µου. 
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η συνάδελ-

φος κ. Ζαρούλια για τρία λεπτά. 

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Αντιλαµβάνοµαι αυτό που λέτε, κύριε
Υπουργέ, όµως το κράτος θα πρέπει να βρει µία φόρµουλα, ώστε
να υποχρεώνει τους γιατρούς να καταλαµβάνουν τη θέση, εφό-
σον έχουν δείξει ενδιαφέρον, αλλά ακόµη και αν δεν υπάρχει εν-
διαφέρον. Δεν είναι δυνατόν κάποιες αποµακρυσµένες περιοχές
της Ελλάδος να µένουν χωρίς γιατρούς. Αυτό είναι  αδιανόητο! 

Σε κάθε περίπτωση, η υφισταµένη νοµοθεσία προσφέρει κι
άλλες δυνατότητες για την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων στο
Κέντρο Υγείας Πάρου. Ενδεικτικά σας αναφέρω τη δυνατότητα
απόσπασης ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού για χρονικό
διάστηµα µέχρι τρία χρόνια, µε απόφαση του Υπουργού Υγείας,
καθώς και την ακόµη πιο γρήγορη και απλή διαδικασία της µε-
τακίνησης ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού για διάστηµα
µέχρι τρεις µήνες, η οποία πραγµατοποιείται µε απλή απόφαση
του διοικητή της οικείας υγειονοµικής περιφέρειας. Με αυτόν τον
τρόπο, θα µπορούσαν να αντιµετωπιστούν οι  τεράστιες ανάγκες
της Πάρου έστω κατά τη διάρκεια της καλοκαιρινής περιόδου
οπότε ο πληθυσµός του νησιού φθάνει και τις ογδόντα χιλιάδες
και πλέον κατοίκους. 

Περαιτέρω, υπάρχει και η λύση της πρόσληψης επικουρικού
προσωπικού, η οποία επίσης δεν έχει µόνιµο χαρακτήρα, αλλά
θα µπορούσε να συµβάλει έστω προσωρινά στην αντιµετώπιση
του προβλήµατος. Ειλικρινά, δεν αντιλαµβάνοµαι το εξής: Από
τη στιγµή που λέµε ότι υπάρχει ανεργία, δεν υπάρχουν κάποιοι
γιατροί, οι οποίοι δεν έχουν κάποια µόνιµη θέση, που να ενδια-
φερθούν γι’ αυτές τις θέσεις; 

Τονίζεται ότι οι ανωτέρω λύσεις δεν συνεπάγονται κανένα επι-
πλέον κόστος για τον κρατικό προϋπολογισµό, αφού αφορούν
προσωπικό που ήδη υπηρετεί στο ΕΣΥ. Γιατί λοιπόν ο Υπουργός
Υγείας  αδιαφορεί  για την υγεία των κατοίκων της Πάρου, µην
εφαρµόζοντας λύσεις απλές, άµεσες και αδάπανες;

Ολοκληρώνοντας, οφείλω να σας καταθέσω τον προβληµατι-
σµό µου για τη γενικότερη απαξίωση του συστήµατος υγείας της
χώρας µας: από τη µία πλευρά λόγω των προβλέψεων του εθνο-
κτόνου µνηµονίου για την αναλογία 1 προς 5 ή 1 προς 10 προσ-
λήψεων κι αποχωρήσεων, ουσιαστικά έχει σταµατήσει κάθε
δυνατότητα νέων προσλήψεων ιατρικού και νοσηλευτικού προ-
σωπικού, µε αποτέλεσµα στην πλειοψηφία τους τα νοσοκοµεία
και κέντρα υγείας να είναι υποστελεχωµένα και το υφιστάµενο
προσωπικό να έχει φθάσει στα όριά του λόγω του αυξηµένου
φόρτου εργασίας, µε ό,τι κινδύνους αυτό συνεπάγεται για τη δη-
µόσια υγεία. 

Από την άλλη πλευρά µε τα τελευταία εξαγγελθέντα µέτρα για
περικοπές στα ειδικά µισθολόγια προωθείται περαιτέρω µείωση
του µισθού των ιατρών που υπηρετούν στο ΕΣΥ κατά 8% µε 10%,
µε αποτέλεσµα αυτοί να µην µπορούν να ασκήσουν αξιοπρεπώς
τα καθήκοντά τους και να υποβαθµίζεται πλήρως το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Η χώρα

µας έχει αυτά τα προβλήµατα που έχει. Το δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα είναι συγκεκριµένο, η ύφεση πλήττει και ισοπεδώνει τα
πάντα, οι ασφαλιστικές εισφορές µειώνονται όσον αφορά τη χρη-
µατοδότηση του συστήµατος υγείας και ο κρατικός προϋπολο-
γισµός δυσκολεύεται πλέον να είναι τόσο γενναιόδωρος µε το
σύστηµα υγείας. 

Επειδή όµως πρέπει στις συζητήσεις µας εδώ να είµαστε
κοντά στην πραγµατικότητα, καλό θα ήταν να ήταν διαφορετικά
τα πράγµατα, να είχαµε περισσότερους πόρους, όπως στο πα-
ρελθόν. Σήµερα αυτό που µπορούµε να κάνουµε -κι έχουµε υπο-
χρέωση να το κάνουµε- απέναντι στους πολίτες ποιο είναι; Είναι
το ότι πρέπει στους πόρους που έχουν εναποµείνει στο σύστηµα
υγείας να δώσουµε µεγαλύτερη αξία, να δώσουµε µεγαλύτερη
αξία στο τελευταίο ευρώ που διατίθεται για την υγεία. 

Αυτόµατα αυτό σηµαίνει ότι περιορίζουµε τη σπατάλη, ότι πε-
ριορίζουµε την κακοδιαχείριση, ότι βελτιώνουµε το σύστηµα
προµηθειών του συστήµατος, ότι βελτιώνουµε τον τρόπο µε τον
οποίο πληρώνουµε. Όµως για να µπορείς να πληρώνεις στην
ώρα σου κι αυτό να στο φέρνει ως όφελος στο κόστος σου, ση-
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µαίνει ότι έχεις λύσει το πρόβληµα της ρευστότητας και της χρη-
µατοδότησης του συστήµατος, που είναι ζητούµενο ακόµη και
σήµερα. Εν πάση περιπτώσει όµως, εκτός από το νοικοκύρεµα
των οικονοµικών που σας προανέφερα, έχουµε και µία πολύ σο-
βαρή αποστολή και υποχρέωση, να κατανείµουµε το προσωπικό
που εργάζεται σήµερα στο σύστηµα υγείας µε τέτοιον τρόπο,
ώστε τα νοσηλευτικά ιδρύµατα να έχουν µεγαλύτερη αποδοτι-
κότητα. 

Πράγµατι, αν δει κανείς σήµερα τους δείκτες που µετρούµε
τη λειτουργία και την αποδοτικότητα των νοσοκοµείων, θα δια-
πιστώσει ότι υπάρχουν νοσοκοµεία µε περισσότερο νοσηλευτικό
προσωπικό απ’ ό,τι πρέπει και για το έργο που παράγουν, άλλα
νοσοκοµεία µε περισσότερο ιατρικό προσωπικό και λιγότερο νο-
σηλευτικό για τις κλίνες, τις ηµέρες νοσηλείας, το κόστος και το
έργο που παράγουν, άλλα νοσοκοµεία που έχουν και ως προς
τα δύο πρόβληµα και άλλα νοσοκοµεία που έχουν υπερπληθώρα
και των δύο. 

Ήδη αυτό για το οποίο έχουµε δεσµευθεί, είναι για αναδιαρ-
θρώσεις που θα κάνουµε στις κλινικές και στα νοσοκοµεία, οι
οποίες θα έχουν να κάνουν πρωτίστως µε αυτήν την αναδιανοµή
του προσωπικού, νοσηλευτικού και ιατρικού. Νοµίζω ότι αυτό θα
µας φέρει σ’ ένα σηµείο που τα νοσηλευτικά ιδρύµατα θα έχουν
µεγαλύτερη απόδοση για τους πόρους τους οποίους ξοδεύει το
δηµόσιο για να παρέχουν υπηρεσίες υγείας. 

Είναι ένα στοίχηµα στο οποίο θα κριθούµε για το αν θα τα κα-
ταφέρουµε. Πιστεύω ότι θα τα καταφέρουµε. Επιχειρούµε µέσα
σε συγκεκριµένο περιβάλλον, πολιτικοοικονοµικό, διεθνές, εσω-
τερικό αλλά και σε επίπεδο χρηµατοδότησης του  συστήµατος
και πιστεύω ότι τουλάχιστον στο τέλος της θητείας αυτής της
κυβέρνησης, θα είµαστε σε θέση να πούµε ότι για τις παρούσες
και δεδοµένες συνθήκες, δεν στερήσαµε την αξιοπρεπή περί-
θαλψη από τους Έλληνες ασθενείς  και ότι κρατήσαµε τα νοσο-
κοµεία όρθια στις δύσκολες αυτές συνθήκες. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Η πέµπτη µε αριθµό 148/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου
Τσούκαλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη διερεύ-
νηση από το ΣΔΟΕ υποθέσεων  που αφορούν πολιτικά πρόσωπα,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται. 

Επίσης η έκτη µε αριθµό 152/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Οικο-
νοµικών και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση των λιµα-
νιών και µαρίνων της χώρας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Τέλος η πρώτη µε αριθµό 139/28-8-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ  Χρί-
στου Δήµα προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε την καταβολή αποζηµιώσεων από τον ΕΛΓΑ
στους αµπελοκαλλιεργητές της περιοχής Νεµέας Κορινθίας, δεν
θα συζητηθεί µετά από συνεννόηση του κυρίου Υπουργού και
του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα  συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 140/28-8-2012 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα Μαριά προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε τις νοµικές ενέργειες για την είσπραξη από τη
Γερµανία των πολεµικών επανορθώσεων. 

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Επαµεινώνδας Μαριάς
για δύο λεπτά. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, την ώρα
που η Κυβέρνηση προετοιµάζει το πακέτο των 11,5 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, µέτρα τα οποία εµπεριέχουν µια αντικοινωνική επί-
θεση κατά του λαού µας, πάρα πολλοί συµπολίτες µας
διερωτώνται για ποιο λόγο δεν διεκδικεί η Κυβέρνηση τις πολε-
µικές αποζηµιώσεις, τις πολεµικές επανορθώσεις από τη Γερµα-
νία. Είναι ερωτήµατα τα οποία θέτουν πάρα πολλοί Έλληνες,
πάρα πολλοί συγγενείς θυµάτων στην Κρήτη, στα Ανώγεια, στη
Βιάννο, στο Σοκαρά, στα Σκούρβουλα, σε περιοχές όπου εκτε-

λέστηκαν δεκάδες συµπολίτες µας. Γιατί δεν τα διεκδικούµε; 
Ταυτόχρονα, εβδοµήντα δύο ψηφίσµατα υπάρχουν από φο-

ρείς, όπως είναι η ΑΔΕΔΥ, η ΓΣΕΕ, η ΚΕΔΚΕ, ο Ιερός Σύνδεσµος
Κληρικών Ελλάδος, η Ιερά Σύνοδος της Εκκλησίας της Ελλάδος,
που διεκδικούν όλοι και επιµένουν για τις γερµανικές αποζηµιώ-
σεις. Θα καταθέσω τα ψηφίσµατα αυτά. Όλοι ισχυρίζονται -και
µε το δίκιο τους- ότι η Ελλάδα είναι ο δανειστής και η Γερµανία
είναι ο οφειλέτης και έχουµε φτάσει αυτήν τη στιγµή να δανειζό-
µαστε από τους οφειλέτες.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Επαµεινώνδας (Νότης) Μα-
ριάς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα ψηφίσµατα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής).

Διότι γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, και ειπώθηκε ανα-
λυτικά σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ήδη από τις 13 Δεκεµβρίου
2010, ότι η Γερµανία οφείλει για πολεµικές επανορθώσεις και το
αναγκαστικό κατοχικό δάνειο, 162 δισεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς
τόκους, ήτοι αναλυτικά, 54 δισεκατοµµύρια ευρώ χωρίς τόκους,
για το αναγκαστικό κατοχικό δάνειο και τα υπόλοιπα για τις πο-
λεµικές επανορθώσεις. Οι εκτιµήσεις αυτές είναι συγκεκριµένες
και έχουν αναλυθεί. Μάλιστα η Επιτροπή Διεκδίκησης των Πολε-
µικών Αποζηµιώσεων υπό τον Μανώλη Γλέζο, εκτιµά ότι το ποσό
αυτό µε τόκους είναι 1,1 τρισεκατοµµύρια ευρώ. Ο Γάλλος οικο-
νοµολόγος Ντελπλά υπολογίζει αυτό στα 475 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Μπαίνει λοιπόν το ερώτηµα για ποιον λόγο δεν διεκδι-
κούµε αυτές τις αποζηµιώσεις. 

Και επειδή είχατε µεταβεί και εσείς πρόσφατα µε τον κ. Σα-
µαρά στη Γερµανία και είδαµε ότι ήσασταν στη συνάντηση,
έθεσε ο κ. Σαµαράς το ζήτηµα αυτό στην κ. Μέρκελ; Θέσατε το
θέµα αυτό στον κ. Σόιµπλε; Και ποιες είναι οι συγκεκριµένες
ενέργειες τις οποίες προτίθεται να κάνει το Υπουργείο; Δηλαδή,
ποιες νοµικές ενέργειες θα κάνετε, ποιες ειδικότερες θεσµικές
ενέργειες, ποιες πολιτικές παρεµβάσεις θα κάνετε, προκειµένου
να ξεκινήσει η διαδικασία για την άµεση διεκδίκηση αυτού του
ποσού, τη στιγµή µάλιστα που στη χώρα µας -υποτίθεται- κατά
τους διεθνείς δανειστές, οφείλουµε ένα µεγάλο ποσό και δεν
προχωρούµε στην είσπραξη αυτών των απαιτήσεων; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός για να απαντήσει, για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, το θέµα το οποίο αναδεικνύετε µε την
επίκαιρη ερώτησή σας -και οφείλω να οµολογήσω ότι πράγµατι
το έχετε αναδείξει πολλές φορές- έχει ανθρωπιστικές, ιστορικές,
πολιτικές και νοµικές παραµέτρους. Το έχουν αναδείξει πολλοί
συνάδελφοι επίσης όµως, µεταξύ των οποίων και εγώ το Φε-
βρουάριο του 2011 και τότε η απάντηση του αντίστοιχου Υπουρ-
γείου οικονοµικών ήταν ότι αρµόδιο να τοποθετηθεί είναι το
Υπουργείο Εξωτερικών, το οποίο πράγµατι κατά πάγια τακτική
έχει τον πρώτο λόγο στις σχετικές διαπραγµατεύσεις. Σήµερα
όµως δεν θα αποφύγω την τοποθέτηση ως Υπουργείο Οικονοµι-
κών, στο µέρος όµως που αφορά το ζήτηµα το αντίστοιχο Υπουρ-
γείο. 

Η Ελλάδα, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις εκάστοτε συγκυρίες στις
διµερείς και διεθνείς σχέσεις και συνεκτιµώντας τις παραµέ-
τρους αυτές, εγείρει το όλο ζήτηµα στο πλαίσιο των διµερών συ-
ναντήσεων. Οι γερµανικές αποζηµιώσεις ως νοµικό ζήτηµα
παρουσιάζουν ιδιαίτερη πολυπλοκότητα -και το γνωρίζετε- και
συνιστούν αντικείµενο προς µελέτη και διευθέτηση πράγµατι σε
διεθνές επίπεδο, σύµφωνα όµως µε τους κανόνες της διεθνούς
έννοµης τάξης. Η εν προκειµένω εκκρεµότητα εξακολουθεί να
υφίσταται, ενώ ως χώρα διατηρούµε το δικαίωµα και τις δυνατό-
τητες για το χειρισµό και την ικανοποιητική κατάληξη της. Η Ελ-
λάδα ουδέποτε παραιτήθηκε των αξιώσεων της, όπως έπραξε
και µε το ζήτηµα των αποζηµιώσεων των οικογενειών των θυµά-
των της σφαγής του Διστόµου. Με αφορµή όµως την υπό συζή-
τηση επίκαιρη ερώτησή σας, είναι σηµαντικό να επιχειρήσουµε
σήµερα να αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα στην πραγµατική του διά-
σταση, µε µια ρεαλιστική και ψύχραιµη τακτική να προσεγγί-
σουµε αυτό το θέµα, ειδικά στο θέµα που άπτεται του
Υπουργείου Οικονοµικών και εδώ θα καταθέσω κάποια στοιχεία,
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τα οποία νοµίζω για πρώτη φορά κατατίθενται. 
Όπως είναι γνωστό, γενικά οι απαιτήσεις της χώρας µας από

επανορθώσεις και αποζηµιώσεις από την πρώην Ανατολική και
Δυτική Γερµανία χρονολογούνται από τον Πρώτο και Δεύτερο
Παγκόσµιο Πόλεµο. Πρόκειται για αξιώσεις του ελληνικού δηµο-
σίου για ζηµιές που προκλήθηκαν στην υποδοµή της χώρας και
γενικά στη δηµόσια περιουσία, για επιστροφή του κατοχικού δα-
νείου που θέσατε και για αξιώσεις Ελλήνων πολιτών για αποζη-
µιώσεις λόγω ζηµιών στην ιδιωτική περιουσία τους. Οι υπηρεσίες
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους µετά από έγγραφο στις
29.6.2012 του Πταισµατοδικείου Αθηνών έχουν ξεκινήσει για
πρώτη φορά διαδικασία προσδιορισµού του ποσού των γερµα-
νικών αποζηµιώσεων µε βάσει τα διαθέσιµα δεδοµένα. 

Ειδικότερα, σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχει τηρήσει η 25η
Διεύθυνση κατά τη Συνδιάσκεψη Ειρήνης των Παρισίων 1945-
1946 µεταξύ των ενδιαφερόµενων µερών, υπολογίστηκε από την
ελληνική αντιπροσωπεία ότι η Ελλάδα έχει απαιτήσεις κατά της
Γερµανίας από ζηµιές κάθε είδους που υπέστη στο διάστηµα της
γερµανικής κατοχής ύψους 7,5 δισεκατοµµυρίων δολαρίων. Στο
ποσό αυτό συµπεριλαµβάνεται και το δάνειο της Τράπεζας της
Ελλάδος. Έναντι του ποσού αυτού η Ελλάδα έχει λάβει κατά και-
ρούς τα ακόλουθα ποσά: 20 εκατοµµύρια δολάρια το 1946 από
τη διάλυση της γερµανικής πολεµικής βιοµηχανίας σε οπλισµό.
Το ίδιο έτος περιήλθαν στο ελληνικό δηµόσιο όλες οι περιουσίες
των Γερµανών υπηκόων, η αξία των οποίων δεν ήταν δυνατό να
υπολογιστεί τότε από το εµπλεκόµενο Υπουργείο Εξωτερικών.
Το 1961 4,8 εκατοµµύρια γερµανικά µάρκα για αφαιρεθέντα
καπνά από τις γερµανικές αρχές κατοχής. Το ισότιµο ποσό σε
δραχµές διανεµήθηκε σύµµετρα στους δικαιούχους. Το ίδιο έτος
115 εκατοµµύρια γερµανικά µάρκα στα θύµατα του ναζισµού:
θάνατος, οµηρίες, σωµατικές βλάβες. 

Αυτά τα στοιχεία αποτελούν ένα συγκεκριµένο τµήµα της προ-
σπάθειας που έχει ξεκινήσει –επαναλαµβάνω- για πρώτη φορά
σήµερα στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους για να αποτυπωθεί
σε όλο το εύρος του το ζήτηµα των γερµανικών αποζηµιώσεων
και κατά τη δευτερολογία µου θα αναλύσω περισσότερο το θέµα
σε ό,τι αφορά το Υπουργείο Οικονοµικών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο ερωτών
συνάδελφος για τρία λεπτά.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, χαίρο-
µαι που αναφέρετε τα συγκεκριµένα αυτά ποσά. Πολλά από αυτά
είναι γνωστά άλλωστε, είχαν δηµοσιευθεί και στο γνωστό βιβλίο
«Η Μαύρη Βίβλος της Κατοχής» το 2006, αλλά και στο βιβλίο του
ερωτώντος Βουλευτή. 

Πολλά πράγµατα, λοιπόν, είναι δεδοµένα, αλλά, επειδή µας
ακούει ο ελληνικός λαός, να υπενθυµίσουµε ότι, ενώ οι νεκροί το
1940-1941 ήταν δεκατρείς χιλιάδες τριακόσιοι είκοσι επτά, οι
εκτελεσµένοι σε όλη την Ελλάδα ήταν πενήντα έξι χιλιάδες δια-
κόσιοι είκοσι πέντε και όσοι πέθαναν ως όµηροι στα γερµανικά
στρατόπεδα εκατόν πέντε χιλιάδες. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι
εδώ πρόκειται για µια θηριωδία από την πλευρά της Γερµανίας
και εµείς θα έπρεπε ως χώρα, ιδιαίτερα σε αυτήν την συγκυρία,
να έχουµε ξεκινήσει τη διαδικασία διεκδίκησης µε άµεσο τρόπο.
Συζητούµε συνεχώς για το πώς θα γίνει αυτή η διεκδίκηση.
Έπρεπε και πρέπει σε αυτήν τη φάση η Κυβέρνηση να προχω-
ρήσει άµεσα σε συγκεκριµένα µέτρα, γιατί έχουµε κάνει προτά-
σεις για το πώς πρέπει να γίνει.

Σας καλούµε, λοιπόν, στο προσχέδιο του προϋπολογισµού, το
οποίο θα συντάξετε τις επόµενες µέρες να εγγράψετε τις απαι-
τήσεις που έχει η χώρα µας κατά της Γερµανίας και µε αυτόν τον
τρόπο να υπάρχουν και οι συνέπειες. Δεύτερον, σας καλούµε να
προχωρήσετε στη τιτλοποίηση του κατοχικού δανείου, διότι µε
αυτόν τον τρόπο θα υπάρξει ένας άµεσος τρόπος για να µπορέ-
σουµε να εισπράξουµε τα χρήµατα. Σας καλούµε να αναθέσετε
στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους ειδική µελέτη για το τι θα
γίνει παραπέρα. Στην Τράπεζα της Ελλάδος πολύ συγκεκριµένα
για να προσδιορίσει το ύψος των τόκων και να δοθούν επιπλέον
τα στοιχεία τα οποία υπάρχουν.

Νοµίζουµε, λοιπόν, ότι αυτήν τη στιγµή, την ώρα που η Γερ-
µανία µας κουνάει το δάχτυλο, την ώρα που τολµούν να πουν ότι
οι Έλληνες είναι τεµπέληδες, ότι εµείς ευθυνόµαστε για το πρό-

βληµα, πρέπει να τους εξηγήσουµε ότι η Ελλάδα είναι ο δανει-
στής, η κ. Μέρκελ είναι ο οφειλέτης και καλά θα κάνει να ξεκι-
νήσει από τώρα τη διαδικασία για το πώς πρέπει να µας ξεχρεώ-
σει. Πιστεύουµε ότι αύριο που ο κ. Στουρνάρας θα συναντηθεί
µε τον κ. Σόιµπλε πρέπει να το θέσει αυτό το θέµα µετ’ επιτά-
σεως, διότι στις διεθνείς σχέσεις δεν υπάρχουν ούτε συναισθη-
µατισµοί ούτε άλλα πράγµατα. Από την ώρα που πιέζεται ο
ελληνικός λαός, που έχει υποστεί όλη αυτήν την επίθεση, που θα
παρθούν επιπλέον µέτρα, το να υπάρχει άµεση διεκδίκηση, όπως
και εσείς οι ίδιοι είπατε ως Υπουργείο Οικονοµικών, και να µην
τα διεκδικείτε, αλλά ταυτόχρονα να παίρνουµε  νέα δάνεια, να
υπερχρεώνεται ο ελληνικός λαός και να µην βάζουµε στο τραπέζι
τα ζητήµατα αυτά µε τρόπο που να είναι συγκεκριµένος και απαι-
τητός, νοµίζω ότι είναι τεράστια πλέον η ευθύνη της Κυβέρνησής
σας, όπως βεβαίως ήταν τεράστιες και οι ευθύνες των προηγου-
µένων κυβερνήσεων, των προηγουµένων Πρωθυπουργών και
των προηγουµένων Υπουργών των Οικονοµικών.

Ήρθε η ώρα, λοιπόν, να απαιτηθεί µε άµεσο συγκεκριµένο
τρόπο το πώς θα ληφθούν αυτά τα χρήµατα. Και να δείξουµε σε
όλο τον κόσµο ότι αυτή η χώρα καταστράφηκε από το ναζισµό,
καταστράφηκε από τις επιθέσεις των Γερµανών, γι’ αυτό κι
έχουµε µείνει πίσω ως οικονοµία. Αυτό οφείλουν να το κάνουν.
Οφείλουν άµεσα µε κάθε τρόπο να προχωρήσουν στην άµεση
καταβολή όλων των οφειλοµένων. Μάλιστα, τώρα να λάβετε υπ’
όψιν και τις συνέπειες που έχει η απόφαση του Διεθνούς Δικα-
στηρίου που εκ των πραγµάτων ενσωµατώνει όλες τις απαιτήσεις
σε διεκδικήσεις που πρέπει να κάνει η χώρα µας στο διπλωµατικό
επίπεδο. 

Κλείνοντας, λοιπόν, σας καλούµε από την πλευρά των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων, άµεσα να προχωρήσει η Κυβέρνηση στην απαί-
τηση των γερµανικών αποζηµιώσεων, διότι αυτή είναι µία
απαίτηση του ελληνικού λαού για να ξεκαθαρίσει µια για πάντα
το ζήτηµα αυτό. Είµαστε ως χώρα δανειστές και η Γερµανία είναι
ο οφειλέτης. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός, κ. Χρήστος Σταϊκούρας, για τρία

λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Πράγµατι, όπως είπα και στην πρωτολογία µου, έχετε
αναδείξει πολλές φορές το θέµα. Να κάνω, όµως, και µία παρά-
κληση, να κάνουµε µία ρεαλιστική και ψύχραιµη αντιµετώπιση
του θέµατος. Νοµίζω ότι η προσέγγισή σας σε κάποιες πτυχές
δεν ήταν εξαιρετικά ρεαλιστική και ψύχραιµη. Παρά ταύτα, εγώ
θα συνεχίσω να τοποθετούµαι µε βάση αυτά που γνωρίζουµε ως
Υπουργείο Οικονοµικών, παρά το γεγονός …

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Επειδή προσβάλαµε τη Γερµανία,
κύριε Υπουργέ; 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): … ότι πάντα το Υπουργείο Οικονοµικών δεν απαντά γιατί
αρµόδιο είναι το Υπουργείο Εξωτερικών. 

Συνεχίζω, λοιπόν. Σας ανέλυσα πτυχές της διερεύνησης και
αποτύπωσης του ζητήµατος. Δεν είναι εύκολη υπόθεση και δεν
έχει γίνει ξανά ποτέ στο παρελθόν. Για πρώτη φορά γίνεται σή-
µερα. Η διαδικασία δεν είναι εύκολη. Εντοπίζονται σηµαντικές
δυσκολίες γιατί έχουν παρέλθει εξήντα χρόνια από τότε, αλλά
και γιατί έχουν αναδιοργανωθεί οι τότε εµπλεκόµενες υπηρεσίες.
Το σχετικό αρχειακό υλικό που είναι βασικό υποστηρικτικό υλικό,
δεν είναι συγκεντρωµένο σε έναν ενιαίο χώρο, ουδέποτε έχει τα-
ξινοµηθεί, ούτε φυσικά έχει γίνει προσπάθεια ψηφιοποίησής του
για την καλύτερη προστασία του και από το χρόνο και από τη
φθορά. 

Ενδεικτικά µόνο να σας αναφέρω ότι µόνο το αρχείο που τη-
ρείται στο χώρο που στεγάζεται η αντίστοιχη Διεύθυνση του Γε-
νικού Λογιστηρίου του Κράτους, µόνο η µία, η 25η και σχετίζεται
µε την καταβολή των αποζηµιώσεων, αποτελείται από δεκαεπτά
δερµατόδετους τόµους των δύο χιλιάδων οκτακοσίων σελίδων
περίπου έκαστος. Μέσα σε αυτούς τους τόµους καταγράφονται
τα ονοµατεπώνυµα των δικαιούχων, τα πατρώνυµα αυτών, ο
τόπος κατοικίας, ο αριθµός µητρώου, το πρωτοδικείο που εξέ-
δωσε τη σχετική δικαστική απόφαση και το αρµόδιο κατάστηµα
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της Τράπεζας Ελλάδος, ο αριθµός της απόφασης και της εντο-
λής πληρωµής και τέλος το ποσό πληρωµής. Υπάρχουν και επι-
µέρους αρχεία σε άλλες διευθύνσεις του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους, αλλά και σε άλλες εγκαταστάσεις. 

Όσον αφορά, όµως, στα λοιπά καταβλητέα ή καταβληθέντα
ποσά, όπως αναλυτικά προαναφέρθηκαν, διαπιστώθηκε ότι δεν
υφίσταται στο χώρο της συγκεκριµένης υπηρεσίας καταγεγραµ-
µένο αναλυτικά αρχείο παρά µόνο βρέθηκαν σχετικά ενηµερω-
τικά σηµειώµατα του παρελθόντος σε αντίστοιχες ερωτήσεις
προς την πολιτική ηγεσία και έγγραφα προς ιδιώτες ή οργανώ-
σεις. Έγγραφα µε τα οποία παραπέµπονται τα σχετικά αιτήµατα,
για καταβολή γερµανικών αποζηµιώσεων πάντοτε στο Υπουργείο
Εξωτερικών, µε το επιχείρηµα της κατά νόµου προβλεπόµενης
αρµοδιότητας του τελευταίου να κρίνει πότε είναι σκόπιµο να
προωθηθούν οι διαπραγµατεύσεις που είναι απαραίτητες για την
ικανοποίηση των εθνικών και ιδιωτικών απαιτήσεων των πολεµι-
κών επανορθώσεων από τη Γερµανία. 

Κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι το Υπουργείο Εξωτερι-
κών µε βάση τους νόµους του 2006 και του 2007 έχει τον πρώτο
ρόλο για τις νοµικές και θεσµικές ενέργειες επί του ζητήµατος
των γερµανικών αποζηµιώσεων. Είναι, όµως, δίκαιο να υπογραµ-
µιστεί ότι από την πλευρά του Υπουργείου Οικονοµικών έχει ξε-
κινήσει για πρώτη φορά, επαναλαµβάνω, η διαδικασία αποτύπω-
σης της κατάστασης, ώστε να µπορούν να θεµελιωθούν οι όποιες
ενέργειες σε στέρεες βάσεις. Πιστεύω να συµφωνούµε στη βάση
ότι οι αποτελεσµατικές διεκδικήσεις δεν µπορούν να γίνουν µε
αναλογίες. Μπορεί να γίνουν µόνο µε βούληση, τεκµηρίωση και
επιµονή.

Συµπερασµατικά σηµειώνω ότι έχει ήδη δροµολογηθεί η συγ-
κέντρωση του σχετικού αρχειακού υλικού προκειµένου να διε-
ρευνηθεί αρµοδίως και να αξιοποιηθεί. Η προσπάθεια διερεύ-
νησης συνεχίζεται και εντατικοποιείται µε πρωτοβουλίες, όπως
είναι: Πρώτον, η σύσταση οµάδος εµπειρογνωµόνων για την ανα-
λυτική καταγραφή του αρχείου και την προσκόµιση οποιουδή-
ποτε σχετικού στοιχείου - θα συµµετέχει και η Τράπεζα της
Ελλάδος σε αυτό - και δεύτερον, η διενέργεια ελέγχου για την
ανεύρεση σχετικού αρχειακού υλικού και από άλλες διευθύνσεις
του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Σε αυτήν την προσπάθεια
θεωρώ ότι είµαστε µαζί.

Σε κάθε περίπτωση η Ελλάδα δεν παραιτείται των αξιώσεών
της. Οι συγκεκριµένες εκκρεµότητες εξακολουθούν να υφίσταν-
ται. Δουλεύουµε µεθοδικά και συστηµατικά και µε ρεαλισµό, λαµ-
βάνοντας υπ’ όψιν πρωτίστως το εθνικό συµφέρον, αλλά και τις
εκάστοτε συγκυρίες στις διµερείς και διεθνείς σχέσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 149/28-8-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς, κ. Ιωάννη Πανούση, προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις άδειες
των κρατουµένων στα σωφρονιστικά καταστήµατα της χώρας.

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος Βουλευτής κ. Ιωάννης Πα-
νούσης για δύο λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αρχικά θέλω να προ-
σθέσω και τη δική µας υποστήριξη στο αίτηµα για τις γερµανικές
αποζηµιώσεις και να συµβάλλετε κι εσείς ως Υπουργός Δικαιο-
σύνης, στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων σας, γιατί ξέρετε ότι
υπάρχουν ιστορικές οφειλές και ιστορικές µνήµες που δεν πα-
ραγράφονται.

Σε σχέση µε την ερώτησή µου, όπως είναι γνωστό σε όλους,
στις φυλακές µπαίνει κάποιος επειδή τιµωρήθηκε και όχι για να
τιµωρηθεί. Στην κατάχρηση, δηλαδή, ελευθερίας που έκανε ο εγ-
κληµατίας, η πολιτεία δεν µπορεί να απαντήσει µε κατάχρηση
εξουσίας ή µε εγκατάλειψη. Ο ποινικός και ο σωφρονιστικός ου-
µανισµός πρέπει να στοχεύουν στην επαναπροσωποποίηση του
εγκληµατία και στην επανασυµφιλίωση µε την κοινωνία. 

Άρα ο κρατούµενος άνθρωπος παραµένει υποκείµενο θεµε-
λιωδών δικαιωµάτων, γι’ αυτό και το συµµετοχικό πρότυπο, βάσει
του οποίου ο ίδιος ενεργοποιείται για την επανένταξή του, είναι
το πλέον σύγχρονο και ανθρωπιστικό. Μέσα σε αυτό το πλαίσιο
κινούνται τα διεθνή και ευρωπαϊκά κείµενα που αφορούν στις

άδειες κρατουµένων, επιχειρώντας να εξουδετερώσουν τα µει-
ονεκτήµατα που δηµιουργεί η µακροχρόνια κράτηση στις φυλα-
κές, αλλά και να προετοιµάσουν τη µετά την απόλυση αποκατά-
σταση των σχέσεων του κρατούµενου. Τούτο, όµως, δεν σηµαί-
νει ότι κατά το χρόνο της αδείας του ο κρατούµενος είναι από-
λυτα ελεύθερος. Ενδεχοµένως να υπόκειται σε περιορισµούς,
συµβατούς και µε το σκοπό της αδείας, αλλά και µε την προστα-
σία του κοινωνικού συνόλου.

Το σχέδιο του Σωφρονιστικού Κώδικα που έχει κατατεθεί στο
Υπουργείο σας εδώ και ενάµιση χρόνο, προβλέπει από τη µία δι-
εύρυνση των αδειών και από την άλλη ειδικά αιτιολογηµένη από-
φαση επιτροπής εµπειρογνωµόνων, προκειµένου να δοθεί άδεια
σε υποτρόπους ή επικίνδυνους κρατούµενους. Ποια είναι η θέση
του Υπουργείου επί του θέµατος αυτού; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
κ. Αντώνιος Ρουπακιώτης, για τρία λεπτά.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πανούση, γνωρί-
ζετε ότι ο Σωφρονιστικός Κώδικας, το πόρισµα της επιτροπής
της  Βουλής, επιστηµονικός σύµβουλος της οποίας είστε εσείς,
όσο και τα αρµόδια όργανα της φυλακής, χορηγούν την άδεια
στους κρατούµενους κινούµενα σε δύο επίπεδα. Πρώτον, να µην
αµφισβητείται ο πυρήνας αυτού του δικαιώµατος και από την
άλλη πλευρά να µην διακινδυνεύει η κοινωνία από τις συµπερι-
φορές κάποιων καταδίκων, οι οποίοι κατά το χρόνο άσκησης του
δικαιώµατος αυτού, ενδεχοµένως να προβαίνουν σε εγκληµατι-
κές πράξεις και να θέτουν έτσι σε διακινδύνευση τα µέλη της κοι-
νωνίας. 

Θα παρακαλέσω να δεχθείτε, εσείς το ξέρετε πολύ καλά, ότι
σε µέγιστο βαθµό αυτό επιτυγχάνεται µε δεδοµένο ότι –επίσης
και αυτό το γνωρίζετε- µόλις το 3,5% εκείνων οι οποίοι λαµβά-
νουν άδεια δεν επιστρέφουν στις φυλακές µετά την ολοκλήρωση
της άδειάς τους. Είναι ένα ποσοστό πολύ µικρό, ωστόσο µέσα
σε αυτό το ποσοστό δεν αρνούµαστε ότι µπορεί να υπάρχουν και
κατάδικοι οι οποίοι µπορεί να πράξουν σε βάρος του κοινωνικού
συνόλου.

Ακριβώς γι’ αυτό το λόγο την ερχόµενη εβδοµάδα, θα προβλη-
θεί, θα δοθεί σε διαβούλευση ακριβώς αυτό το σχέδιο Σωφρονι-
στικού Κώδικα –του οποίου επιστηµονικός επιµελητής µάλιστα
είστε εσείς στην επιτροπή της Βουλής- που προβλέπει αυτή την
επιτροπή εµπειρογνωµόνων να εκδίδει ή να γνωµοδοτεί και να
αποφασίζει σχετικά µε την χορήγηση άδειας µιας ειδικής κατη-
γορίας. Ποιας κατηγορίας; Των υποτρόπων και εκείνων οι οποίοι
έχουν αποδράσει από τη φυλακή. Αυτό γίνεται αντιληπτό ότι πρέ-
πει να γίνει έτσι ώστε και το δικαίωµα άδειας να µην τίθεται σε
αµφισβήτηση για τους κρατουµένους, αλλά και από την άλλη
πλευρά το κοινωνικό σύνολο να διασφαλίζεται. 

Ως προς το δεύτερο ερώτηµά σας, γνωρίζετε, κύριε Πανούση,
ότι, σύµφωνα µε το άρθρο 63 του Σωφρονιστικού Κώδικα, δίνεται
η δυνατότητα τµηµατικής έκτισης της ποινής σε ποιους; Στους
καταδίκους που στερούνται της ελευθερίας τους, εφόσον υπάρ-
χει η δυνατότητα µετατροπής της ποινής τους και δεν έχουν
αυτή τη δυνατότητα. Πλην όµως, η εµπειρία και τα στοιχεία τι
λένε; Ότι δεν ασκούν πολλοί αυτό το δικαίωµα, είτε γιατί δεν
έχουν αυτήν τη δυνατότητα είτε γιατί προτιµούν να εκτίσουν την
ποινή τους συνολικά µέσα στη φυλακή παρά να διακόπτεται αυτή
η έκτιση της ποινής κατά το χρόνο που ασκούν το δικαίωµα της
τµηµατικής άσκησης.

Με άλλα λόγια, ο χρόνος που θα είναι εκτός φυλακής, ασκών-
τας το δικαίωµα της τµηµατικής άσκησης δεν θεωρείται χρόνος
έκτισης της ποινής, γι’ αυτό πολλοί επιλέγουν να εκτίουν στη φυ-
λακή την ποινή τους συνεχώς, παραµένοντας στη φυλακή.

Είναι ένας θεσµός τον οποίο το Υπουργείο Δικαιοσύνης αναµ-
φισβήτητα υποστηρίζει και είναι στην προβληµατική. Επαναλαµ-
βάνω ότι στο νέο σχέδιο του Σωφρονιστικού Κώδικα που θα
δοθεί για διαβούλευση θα διαγνωστεί, αφού ακούσουµε και τις
απόψεις όλων, κατά πόσο µπορεί να εκταθεί και πέραν της κα-
τηγορίας αυτής η δυνατότητα της τµηµατικής έκτισης της ποινής
για καταδίκους όπως αυτούς που λέτε, για λόγους µιας κοινωνι-
κής ευαισθησίας.

Κύριε Πανούση, ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Πανούσης, για τρία

λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στη σηµερινή οικονο-

µική κρίση η φυλακή ως θεσµός δεύτερου αποκλεισµού που,
κατά βάση, αποκλείει ήδη αποκλεισµένους, παράγει φτώχεια,
διαχειρίζεται φτώχεια και εξάγει φτώχεια.

Μεγάλο ποσοστό των κρατουµένων, γύρω στο 60%, είναι άπο-
ροι. Άρα, η κοινωνική ανισότητα και η ποινική αυστηροποίηση
συναντώνται σε µία ποινικοποίηση της φτώχειας και µετατρέπουν
τα σωφρονιστικά καταστήµατα σε καλάθια λειτουργικών αποβλή-
των, άχρηστων δηλαδή.

Ο σωφρονιστικός υπερπληθυσµός συνοδεύεται από µια διπλή
φτώχεια: Φτωχοί κρατούµενοι και φτωχός προϋπολογισµός για
τις φυλακές. Οι αποδράσεις σε περιόδους αδείας δεν σηµαίνουν
αποτυχία του θεσµού, όπως σωστά είπατε, αφού το ίδιο ισχύει
και για τις περιπτώσεις αναστολής εκτέλεσης ή απόλυσης υπό
όρους. Και εκεί θα µπορούσε να συµβεί. Απλώς, το αρµόδιο συµ-
βούλιο της φυλακής πρέπει να διαθέτει όλα τα απαραίτητα στοι-
χεία -ψυχολογικό προφίλ, σχέσεις εκτός των φυλακών κ.λπ.-
ώστε να εκτιµά ορθά τον κίνδυνο τέλεσης νέων εγκληµάτων και
κυρίως, να αιτιολογεί πλήρως ή την έγκριση ή την απόρριψη. Με
αυτόν τον τρόπο θα µειωθούν οι εντάσεις µέσα στις φυλακές,
αλλά και θα δοθούν εγγυήσεις στην κοινή γνώµη για θέµατα
ασφαλείας λόγω υποτροπών.

Η έκθεση της διακοµµατικής επιτροπής, στην οποία αναφερ-
θήκατε και που εγκρίθηκε οµόφωνα από τη Βουλή το 2011, προ-
έβλεπε διεύρυνση των ηµερών αδείας για ορισµένες κατηγορίες
κρατουµένων, όπως ανήλικοι, µητέρες, φοιτητές κ.λπ.. Αναρω-
τιέµαι µήπως µέσα σε συνθήκες φτώχειας, που ζουν οι εντός και
εκτός φυλακών, µπορούσε να θεσµοθετηθεί µια ειδική άδεια για
άνεργους και άπορους κρατούµενους οικογενειάρχες, ώστε να
έχουν τη δυνατότητα να βγάζουν τα προς το ζην ή αν µπορούσαν
να ενεργοποιηθούν ειδικά γι’ αυτούς οι διατάξεις των άρθρων 59
επόµενα του Σωφρονιστικού Κώδικα, του ν. 2776/1999, για ηµιε-
λεύθερη διαβίωση. Διαβάζω ότι «άδεια για ηµιελεύθερη δια-
βίωση», σύµφωνα µε τον ισχύοντα νόµο, «χορηγείται σε κατα-
δίκους που επιθυµούν να συνεχίσουν την προηγούµενη επαγγελ-
µατική απασχόλησή τους ή για τους οποίους έχει εξευρεθεί ερ-
γασία έξω από το κατάστηµα κ.λπ.».

Όµως, δεν είναι µόνο η τµηµατική έκτιση. Είναι και η ηµιελεύ-
θερη διαβίωση. Αναρωτιέµαι αν είµαστε έτοιµοι να βοηθήσουµε
έστω και µε τον τρόπο αυτό ανθρώπους που βρέθηκαν στη φυ-
λακή όχι γιατί σκότωσαν ή βίασαν, αλλά γιατί η οικονοµική κρίση
τούς επηρέασε περισσότερο από εµάς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός, για τρία λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πανούση, σας ευ-
χαριστώ για τους προβληµατισµούς και τις σκέψεις σας. Θα
αξιοποιηθούν στο µέτρο των οικονοµικών δυνατοτήτων που
υπάρχουν.

Επανέρχοµαι, όµως, στα δύο επίπεδα που ανέφερα προηγου-

µένως. Πρώτον, δεν αµφισβητείται το δικαίωµα άδειας. Είναι ένα
δικαίωµα που ισχύει σε όλες ή περίπου σε όλες τις χώρες της
Ευρώπης. Είµαστε σε καλή έως, επαναλαµβάνω, πολύ καλή κα-
τάσταση.

Το πρώτο είναι το εξής: Μπορούµε να δούµε τη διεύρυνση για
ποιους; Για εκείνους τους καταδίκους οι οποίοι έχουν καταδικα-
στεί για αδικήµατα τέτοια τα οποία µπορεί να µη δηµιουργούν,
επαναλαµβάνω, την ανησυχία στους πολίτες ή να µη δηµιουρ-
γούν προϋποθέσεις διακινδύνευσης των πολιτών.

Το δεύτερο είναι το εξής: Δεν είµαστε φοβικοί. Ωστόσο, πρέπει
να παίρνουµε τα µέτρα µας, γι’ αυτό µεταξύ των άλλων συστή-
σαµε ήδη επιτροπή στο Υπουργείο Δικαιοσύνης για να δει τις
προϋποθέσεις, για να δει τους όρους µήπως και στην πατρίδα
µας µπορούµε να δεχθούµε ακριβώς αυτό το σύστηµα γεωεντο-
πισµού, το ηλεκτρονικό βραχιολάκι, όχι µόνο για εκείνους οι
οποίοι παίρνουν άδεια, αλλά και για άλλους καταδίκους; Το ποι-
ους; Θα µας υποδείξει η επιτροπή και στο µέτρο που δεν προ-
βλέπεται από κανόνα δικαίου, θα θεσµοθετήσουµε.

Πιστεύουµε, δηλαδή, ότι εφόσον η επιτροπή αυτό ακριβώς θα
δεχθεί, πρώτον, µε το βραχιολάκι θα δώσουµε τη δυνατότητα
αποσυµφόρησης των φυλακών, δεύτερον, για µια µεγάλη κατη-
γορία κρατουµένων αντί να βρίσκονται µέσα στις φυλακές, σ’
αυτές τις άθλιες συνθήκες που υπάρχουν, θα βρίσκονται στο
σπίτι τους ή σε άλλο χώρο χωρίς να παραβιάζονται τα δικαιώ-
µατά τους, κατά πώς θα έλεγε κάποιος. Ωστόσο, θα είναι µία
εναλλακτική, αν θέλετε, έκτιση της ποινής.

Με την άδειά σας, κύριε Πρόεδρε, θα έλεγα ότι πάσχουµε -και
το ξέρετε πολύ καλά- από τις δυνατότητες υλοποίησης των κα-
νόνων του Σωφρονιστικού Κώδικα, που προβλέπει εναλλακτικές
µορφές έκτισης της ποινής. Δεν υπάρχει µια κουλτούρα στους
ίδιους τους κρατουµένους. Δεν υπάρχουν οικονοµικές δυνατό-
τητες για να ωθήσουµε τους κρατουµένους να επιλέξουν την
εναλλακτική µορφή έκτισης της ποινής τους.

Όλα αυτά θα τα συµπεριλάβουµε σε έναν προβληµατισµό που
θα συνοδεύσει ακριβώς τη θέση σε διαβούλευση του νέου Σω-
φρονιστικού Κώδικα, θα αξιοποιήσουµε τα πορίσµατα της επι-
τροπής της Βουλής πέρσι, του 2011 και θα επανέλθουµε πλέον
πιο ώριµοι, αξιοποιώντας και την εµπειρία από τη χορήγηση των
αδειών, δεύτερον, από τον τρόπο που εφαρµόστηκαν οι διατά-
ξεις του Σωφρονιστικού Κώδικα και θα επανέλθουµε στη Βουλή
να ενηµερώσουµε και αναµφισβήτητα να εισαγάγουµε εκείνα τα
σχέδια διατάξεων τα οποία πιστεύουµε ότι θα ωθήσουν προς ένα
εκσυγχρονιστικό βήµα το σωφρονιστικό µας σύστηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Σας ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.55’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 6 Σεπτεµβρίου 2012 και ώρα 9.30’, µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: Συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων.
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